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Vážení spoluobèania,
 pri hodnotení konèiaceho sa štvorroèného 
obdobia sa musíme vrátiś k volebnému progra-
mu, s ktorým sme do volebného obdobia 2015 - 
2018 vstupovali. Po jeho pozornom preštudova-
ní a porovnaní so skutoènosśou, zisśujeme, že sa 
nám ho podarilo celý naplniś. Oproti pôvodným 
zámerom volebného programu sme zrealizovali 
aj ïalšie projekty, ktoré v òom pôvodne neboli 
uvedené. O dosiahnuté dobré výsledky sme sa, 
každý svojou mierou, zaslúžili všetci. Poslan-
ci OZ - prijímaním konštruktívnych a múdrych 
rozhodnutí, starosta obce - vèasnou a dôsled-
nou realizáciou prijatých rozhodnutí, pracovníci 
obce - spo¾ahlivým plnením úloh pri zabezpe-
èovaní každodenného chodu obce a riešení 
rozbehnutých projektov a, v neposlednom rade, 
obèania svojou nezištnou pomocou pri mnohých 
akciách. Dovo¾te mi poïakovaś všetkým za ve¾mi 
dobrú spoluprácu.
 Nako¾ko obec do volebného obdobia 2015-
2018 vstupovala v ove¾a lepšej ekonomickej 
kondícii ako do predchádzajúceho, mohli sme 
zaèaś riešiś viaceré nároèné investièné projekty.
 V mesiacoch jún až august 2015 sme usku-
toènili rekonštrukciu budovy MŠ. Stavba 
bola financovaná z dotácie Environmentálneho 
fondu, z prostriedkov zelenej schémy, s 5 % 
spoluúèasśou obce. Na budove boli kompletne 
vymenené všetky pôvodné okná a vonkajšie 
dvere za nové, plastové. Z obecného rozpoètu 
bola vybudovaná nová elektroinštalácia, pod-
h¾ad a osvetlenie ve¾kej triedy. Obvodové múry 
a strecha sú zateplené 20 cm vrstvou polysty-
rénu, èo znaène vylepšilo energetickú bilanciu 
budovy. Vymenená bola strešná krytina na plo-
che celej strechy, ktorá bola osadená novými 
klampiarskymi prvkami a zvodmi dažïovej vody. 
Oproti predchádzajúcemu stavu pribudlo odka-
nalizovanie dažïových vôd zo strechy novými 
odvodovými rúrami do Kálnického potoka. Pri 
terénnych úpravách okolia škôlky, po ukonèe-
ní stavebných prác, sme z obecných zdrojov 
vybudovali ved¾a hlavného vchodu do budovy 
spevnenú plochu - parkovisko pre dve autá, kto-
ré využívajú pracovníèky MŠ. Zmodernizovaná 
budova MŠ vytvára podstatne lepšie podmien-
ky pre pobyt detí a prácu pani uèiteliek i ostat-
ného personálu MŠ ako pred rekonštrukciou 
a umožòuje aj ïalšie rozširovanie a rozvoj MŠ.   

 

Následne sme zaèali s prestavbou domu smú-
tku a budovaním prístrešku nad spevnenou 
plochou pred ním, financované výhradne z pro-
striedkov obce. Keï sa v polovici septembra 
2015 zaèínali výkopové práce, brali sme termín 
ukonèenia stavby do konca októbra tak trocha 
s rezervou. Ale podarilo sa. Vynovený dom smú-
tku, s novou strechou a zakrytou spevnenou plo-

chou sme preberali 27.10.2015. Nová vnútorná 
dispozícia domu smútku je ¾ahkými montovaný-
mi prieèkami rozdelená na tri èasti; technickú 
s chladiacim boxom a zvukovou aparatúrou, 
prípravný priestor s umývadlom a teplou vodou 
a najväèšiu, obradnú, kde sa môže pred smú-
toèným obradom najbližšia rodina rozlúèiś so 
zosnulým. Potreba úprav a dobudovania domu 
smútku bola požadovaná už dlhšie obdobie. 
Ukonèená stavba na základe projektu Ing. arch. 
Krchnavého, myslím, že maximálne uspokojila, 
v rámci daných priestorových možností, opráv-
nené požiadavky obèanov.

 Do konca marca 2016 sa nám podarilo 
úspešne dokonèiś výstavbu multifunkèného 
ihriska v areáli športového štadióna. Slová „sa 
nám podarilo“ sú namieste, lebo èas na reali-
záciu stavby, po získaní dotácie od úradu vlády 
a ukonèení verejného obstarávania, bol ve¾mi 
krátky a poveternostné podmienky v mesiacoch 
január až marec krajne nepriaznivé. Všetky ter-
míny sme dodržali, èo sa týka stavebnej èasti, 
ako aj v oblasti odfinancovania nákupu materiá-
lov a prác, preto mohlo byś multifunkèné ihrisko 
od apríla uvedené do skúšobnej prevádzky. Na 
financovaní výstavby ihriska sa okrem dotácie 
z úradu vlády podie¾ala znaènou sumou aj obec 
Kálnica a svojou prácou i materiálovými nákladmi 
tiež telovýchovná jednota a jej sponzori. Dnes, 
na základe skúseností z dvojroènej prevádzky, 
môžeme povedaś, že to bola dobrá investícia, 
pretože ihrisko využívajú športovci rôznych veko-
vých kategórií, hlavne však mladí a deti z obce.

 Druhým projektom, na ktorý sme použi-
li dotáciu z Envirofondu, bola rekonštrukcia 
obecného vodovodu, vetva „A“. Táto èasś 
rozvodného potrubia patrila medzi najstaršie 
v obci, nachádzala sa na hranici životnosti, bol 
na nej zaznamenaný èastý výskyt porúch a úniky 
vody väèších objemov. Pôvodné rozvody z PVC 
potrubia DN 100, v úseku od zaèiatku obce po 
park, boli vymenené za PEHD potrubie D110. 
Súèasśou výmeny boli aj napojenia na všetky 
vetvy jestvujúcej rozvodnej siete, spolu s napo-

jením prípojok k rodinným domom a ostatným 
objektom. Celú výmenu sme realizovali tak, 
že výpadky v dodávkach pitnej vody boli len 
minimálne, iba nieko¾ko hodín, èo obèanov 
takmer vôbec neobmedzilo. Vodovodná vetva 
A v rekonštruovanom úseku je uložená pod 
chodníkom pre chodcov, po ukonèení zemných 
prác bol vybudovaný nový chodník s asfalto-
vým povrchom. A to je druhý ve¾ký prínos pro-
jektu, nako¾ko pôvodný povrch chodníka už bol 
v dezolátnom stave, s množstvom porúch a jám.

 Dnes už môžeme povedaś, že rozbiehame 
najväèšiu investiènú akciu v histórii našej obce. 
Ide o projekt, o ktorý sa pokúšame takmer 
tri desaśroèia. Hovorím o kanalizácii celej 
obce, na ktorú sme mali už 2-krát vypraco-
vanú kompletnú projektovú dokumentáciu, len 
sme nemali potrebné finanèné prostriedky. Na 
základe výzvy z integrovaného rozvojového pro-
gramu TSK sme v jeseni 2017 podali žiadosś o 
poskytnutie  dotácie na jej vybudovanie a boli 
sme úspešní. Na kanalizáciu máme schválenú 
sumu 2 861 916,29 eur. Stavba sa uskutoèní 
pod¾a zaktualizovanej dokumentácie, vypra-
covanej v roku 2008. Druhou dobrou správou 
je, že združenie Sochoò, ktoré prevádzku-
je kanalizáciu v obciach Koèovce, Nová Ves 
a Hôrka, pripravuje rozšírenie ÈOV v Hrádku 
na dvojnásobnú kapacitu. Pri súbežnom budo-
vaní s kanalizáciou v Kálnici uvažujeme s jej 
zaústením do ÈOV Hrádok pod¾a schváleného 
projektu. V súèasnosti pripravujeme na podpis 
Zmluvu o poskytnutí finanèných prostriedkov 
s Ministerstvom pôdohospodárstva a beží pro-
ces verejného obstarávania na výber dodávate¾a 
stavebnej èasti projektu. Ak sa niè mimoriadne 
nevyskytne, verejné obstarávanie by malo  byś 
ukonèené do konca tohto roka, príp. v zimných 
mesiacoch. Na jar by sme mohli zaèaś so sta-
vebnými prácami a budovaním prípojok pre jed-
notlivých užívate¾ov. Vybudovanie kanalizácie 
bude najdôležitejšou a prioritnou úlohou pre 
obec, pre nás všetkých, v nasledujúcom voleb-
nom období.
 Všetky spomínané investièné akcie boli napl-
nením základných cie¾ov volebného programu 
rokov  2015 - 2018. Nad ich rámec sme poèas 
práve konèiaceho volebného obdobia rozbehli a 
dokonèili ešte ïalšie tri zaujímavé projekty - zvý-
šenie výdatnosti vodného zdroja Stoky, rekon-
štrukciu cesty v miestnej èasti obce Popolka 
a Zhodnocovanie biologicky rozložite¾ného 
komunálneho odpadu (BRKO). 
 Potreba uskutoènenia prvých dvoch vyply-
nula z aktuálneho stavu - dlhotrvajúce poklesu 
výdatnosti zdrojov pitnej vody a z poškodenia 
ve¾kej èasti asfaltového povrchu miestnej komu-
nikácie poèas búrky v lete 2016. Preto bolo nut-
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né pre zaistenie dostatku pitnej vody pre obec 
budovaś nový zdroj - 120 m hlboký vrt v Sto-
koch, ktorý môže dodávaś do obecného vodo-
vodu ïalších 1,7 l vody / s. Preto bolo potrebné 
položiś na cestu v Popolke nový asfaltový kobe-
rec, ktorý znamenal rozšírenie tejto komunikácie 
takmer po celej jej dåžke. Zároveò bol v celej 
dåžke kompletne zrekonštruovaný prietokový 
profil odvodòovacej priekopy ved¾a cesty. Obi-
dve investièné akcie boli plne vyfinancované 
z prostriedkov rozpoètu obce.

 Projekt „Zhodnocovanie biologicky roz-
ložite¾ného komunálneho odpadu v obci Kál-
nica“ sme uskutoènili vïaka nenávratnému 
finanènému príspevku z Ministerstva životného 
prostredia SR, z operaèného programu Kvalita 
životného prostredia, na základe našej žiados-
ti, podanej v jeseni 2016. Podstatou projektu je 
dodávka technologických zariadení na manipu-
láciu a spracovanie drevitého odpadu, vznikajú-
ceho pri údržbe verejných priestranstiev, èi ore-
závaní ovocných stromov a kríkov. V rámci neho 
obec zakúpila nový traktor znaèky Kubota 
110 HP s predným nakladaèom (plus ramenový 
nosiè kontajnerov, príves - sklápaè, drviè koná-
rov) a sadu 5 ks ve¾koobjemových kontajnerov. 
Po doplnení o snehovú radlicu budeme s novým 
traktorom schopní zabezpeèovaś zimnú údržbu 
ciest v celej obci i jej okolí.

 Možno nie všetci to vieme, ale vypracovanie 
a podanie žiadosti o dotáciu je pomerne zložitý 
a komplikovaný proces, ktorý zaberie ve¾a èasu 
a stojí nemálo vlastných peòazí. Po celý èas, 
ale nie je žiadna záruka, ani istota, že dotáciu, 
o ktorú sa uchádzame, aj dostaneme. O to 
sa treba ïalej usilovaś, treba trpezlivo dopåòaś 
podklady a dokumentáciu pod¾a požiadaviek 
riadiaceho orgánu pre konkrétnu výzvu, až po 
ich úplné naplnenie a schválenie nenávratného 
finanèného príspevku. Na sklonku konèiaceho 
volebného obdobia môžeme pravdivo povedaś, 
že sa nám to vo viacerých prípadoch podarilo. 
Keï spoèítame finanèné prostriedky z dotácií 
na vymenované projekty, dostávame sa k èíslu 

609 240 eur. K nim je ešte potrebné pripoèítaś 
hodnotu požiarneho auta Iveco Daily s príslu-
šenstvom a protipovodòovým vozíkom, v sume 
viac ako 130 tisíc eur, ktoré dostali naši hasièi 
z ministerstva vnútra v marci 2016. V polovi-
ci roka 2018 nám bola schválená aj dotácia 
na rekonštrukciu požiarnej zbrojnice vo výške  
30 000 eur, ktorú  treba tiež pripoèítaś k celko-
vému sumáru mimorozpoètových zdrojov. 
 Okrem investiènej oblasti obec zabezpeèo-
vala celý rad èinností nevyhnutných pre chod 
obce a zlepšovanie podmienok života obèanov. 
Sem možno zaradiś výkon originálnych a prene-
sených kompetencií, sociálnu a kultúrnu oblasś, 
vedenie matriky a kontrolnú èinnosś. Menej 
vidite¾ná, pre obèanov však životne dôležitá, je 
spo¾ahlivá prevádzka obecného vodovodu, z kto-
rého je pitnou vodou zásobovaná celá obec. 
V tejto oblasti sme zaznamenali vážne problémy 
v súvislosti so zabezpeèením dostatku pitnej 
vody. Spôsobené boli dlhotrvajúcim poklesom 
výdatnosti zdrojov na Klokoèovke, aj  Stokoch. 
Najhoršia situácia je na zdroji Klokoèovka, odki-
a¾ od septembra minulého roka nepritieklo ani 
1 dcl vody. Riešením situácie sme sa zaoberali 
na zasadnutiach OZ, k problematike dodávok 
pitnej vody bolo zvolané verejné zhromaždenie 
obèanov dòa 7. 9. 2017. Na òom sme obèanov 
o situácii informovali a h¾adali možnosti riešenia. 
Vybudovaním a využitím vàtanej studne v Sto-
koch, odstránením porúch v rozvodnom systé-
me a zavedením monitorovacieho systému stavu 
vody vo vodojeme sme od jesene 2017 dodávky 
vody zastabilizovali. Starosti nám zaèalo robiś 
krátkodobé zakalenie vody vo viacerých odber-
ných miestach, spôsobované zmenou chemic-
kého zloženia vody, ale i ïalšími, viac èi menej 
závažnými faktormi a vplyvmi. Na odstránení toh-
to nežiaduceho javu intenzívne pracujeme. Prijí-
mame opatrenia na zlepšenie, spolupracujeme 
a konzultujeme so špecialistami na úpravu pitnej 
vody po celom Slovensku. Keïže ide o zložitý 
problém, doterajšie výsledky sú len èiastoèné a 
prichádzajú pomaly. V tejto súvislosti považujem 
za potrebné zdôrazniś, že voda dodávaná obèa-
nom je pitná, v žiadnom smere nie je závadná, 
spåòa prísne kritéria normy STN a požiadavky 
hygieny. Túto skutoènosś dokumentujú výsledky 
rozborov vzoriek vody, odoberaných pravidelne 
aj náhodne na rôznych miestach vodovodného 
systému, aj vo viacerých odberných miestach. 
Rozbory sú vykonávané výluène v akreditova-
ných laboratóriách f. Bel Novaman Piešśany 
a úradu verejného zdravotníctva v Trenèíne.
 Ve¾a pozornosti a úsilia v posledných rokoch 
sme venovali základnej škole a zabezpeèeniu 
jej prevádzky. S úbytkom žiakov sa zaèal èoraz 
vypuklejšie prejavovaś nedostatok financií na 
pokrytie prevádzkových a režijných nákladov, 
poskytovaných zo štátneho rozpoètu. V obec-
nom zastupite¾stve sme preto opakovane h¾adali 
a navrhovali opatrenia na šetrenie a získavanie 
finanèných prostriedkov pre zabezpeèenie cho-
du školy. Viacerí poslanci sa zaujímali o príèiny, 
pre ktoré niektorí rodièia vozia svoje deti do škôl 
v okolí. Je na škodu veci, že bývalá pani riadite¾ka 
ZŠ nebola naklonená spolupracovaś v záujme 
obce. Zatia¾, èo vedenie obce v záujme udržania 
školy riešilo možnosti zachovania procesu výuè-
by a jeho materiálneho zabezpeèenia, jej priority 
boli pravdepodobne iné. Je to smutné konšta-

tovanie, ale zanechala školu v úplnom rozklade, 
na pokraji zániku. Absolútne nepripravenú na 
otvorenie nového školského roka 2018-2019. 
Riešenie následkov takéhoto nezodpovedného 
prístupu celou váhou dopadlo na plecia novej 
pani riadite¾ky, ktorá nastúpila od 1. septembra 
2018. Nebude to maś ¾ahké, musí sa vyrovnaś aj 
viacerými zanedbanými problémami, ale veríme, 
že s pomocou všetkých, ktorým na osude školy 
v Kálnici záleží, to úspešne zvládne. Èaká ju ve¾a 
vytrvalej práce, ve¾a úsilia, ale zdá sa, že už po 
prvých týždòoch a mesiacoch, sú tu prvé názna-
ky nového smerovanie k rastu a postupnému 
rozvoju v budúcich rokoch.
 Obec zo zákona zabezpeèovala celý rad 
èinností, nevyhnutných pre chod obce a zlep-
šovanie podmienok života obèanov. Sem mož-
no zaradiś výkon originálnych a prenesených 
kompetencií, sociálnu a kultúrnu oblasś, vedenie 
matriky a kontrolnú èinnosś. Nezabúdali sme po 
celý èas na vytváranie podmienok na podporu 
rozvoja kultúrne-spoloèenského diania i športo-
vých aktivít v obci. Trvale finanène prispievame 
na èinnosś TJ Zavažan Kálnica, tento rok to bolo 
sumou 12 000 eur. Menšími èiastkami hasièom, 
klubu dôchodcov, èi chovate¾om. Posledné dva 
roky naša obec, v spolupráci S Mgr. Miroslavom 
Masárom a obcou Koèovce, po všetkých strán-
kach zabezpeèovala bežecké preteky „Beh 
oslobodenia“, venovaný pamiatke na oslobo-
denie našich obcí. Pravidelne, každoroène, pri-
pravujeme vo fašiangovom období obecnú zabí-
jaèku, zorganizovali sme oslavy 620. výroèia 
prvej písomnej zmienky o Kálnici v lete 2016 
s hodnotným kultúrnym programom, za úèasti  
predsedu TSK p. Jaroslava Bašku. K okrúhle-
mu výroèiu nám prišli zablahoželaś aj zástupco-
via našej družobnej obce Popovice z Moravy. 
Spoloène s MO Matice slovenskej sme v našom 
parku, ktorý nesie meno J.M. Hurbana, vybu-
dovali pamätník tomuto velikánovi slovenskej 
histórie, ktorý sme slávnostne odhalili 18. mar-
ca 2017 za úèasti viacerých významných hostí. 
V spolupráci s TO TJ Zavažan Kálnica, MO Mati-
ce slovenskej a v poslednom období aj s Bike 
Centrom Piesky, sme zorganizovali 7 úspeš-
ných roèníkov Hviezdicového výstupu k dvoj-
krížu pod Ostrým vrchom. Záujem o toto spolo-
èensko-turistické podujatie medzi verejnosśou 
stále rastie, èo dosvedèuje aj z roka na rok sa 
zväèšujúci poèet jeho úèastníkov. Opakovane 
organizujeme predvianoèné koncerty a besedy 
s významnými osobnosśami.
 Vážení spoluobèania,
vo svojom hodnotení uplynulých štyroch rokov 
som sa zameral len na najväèšie akcie a hlavné 
úlohy, ktoré sme riešili. Nie všetko sa podarilo 
tak, ako sme plánovali, ako sme chceli. To, èo 
sa podarilo, je zásluha celého kolektívu obce, 
poslancov, starostu, pracovníèok obecné-
ho úradu, pracovníkov obce a obèanov, ktorí 
v mnohých prípadoch nezištne pomohli. Ochot-
ne pomáhali èlenovia organizácií v obci z Klubu 
dôchodcov, Matice Slovenskej, hasièi, po¾ov-
níci, chovatelia a športovci. Bez ich prispenia 
a obetavosti by sme sa nezaobišli. Zo strany 
vedenia obce sa takisto snažíme vychádzaś im 
v ústrety pri ich aktivitách a v rámci možností 
obce im byś nápomocní.
 Všetkým ïakujem za vykonanú prácu.    

   Ing. Ján Krchnavý, starosta obce

HODNOTENIE VOLEBNÉHO OBDOBIA



4 číslo 2 - október 2018KÁLNICKÉ ozveny

 Dòa 23. 6. 2018 sa uskutoènili oslavy 90. výroèia založenia DHZ
Kálnica. Oslavy sa konali na ihrisku TJ Zavažan. Pri tejto príležitosti boli
pozvaní hostia a èlenovia DHZ z okolitých obcí, ale i najstarší i súèasní èle-
novia DHZ Kálnica. Medzi našich najstarších èlenov, ktorí prijali pozvanie
a ktorí sa spolu s nami zúèastnili osláv, patria pán Ján Hladký, pán Jaroslav 

Šimo a pán Ján Dovina. 
Starosta obce Ing. Ján 
Krchnavý odovzdal spo-
lu s predsedom ÚZO 
DPO SR Bc. Jozefom 
Smolinským ïakovné 
listy a plakety. Takisto 
boli odovzdané ocene-
nia za dlhoroènú èinnosś 
hasièom Jánovi Filipovi, 
Jánovi Jamrichovi, Miro-
slavovi Dedíkovi, Jánovi 
Dedíkovi, ¼ubovi Šimovi 

a Jurajovi Dedíkovi. Medzi ocenených hasièov patrili aj Milan Borcovan,
Roman Dovina, Libor Šicko a Miroslav Dovina. Ïakovný list obdržala aj fir-
ma LAURIS R.M. za pomoc a podporu DHZ Kálnica.
 Za vytrvalú prácu a trpezlivosś pri trénovaní detských družstiev boli odo-
vzdané ïakovné listy Zuzane Juríkovej a Andrei Krchnavej. 
 Nakoniec nám všetkým hasièom bola odovzdaná cena od predsedu
ÚZO DPO SR Bc. Jozefa Smolinského za dlhoroènú èinnosś DHZ Kálnica.
 Ïalej oslavy pokraèovali súśažami. Ako prví súśažili najmladší hasièi
v kategórii Plameò. Celkovo súśažili 4 družstvá malých hasièov. Naši kál-
nickí hasièi sa umiestnili na krásnom druhom mieste, kde zaostali za prvým
miestom z Topoleckej len o pár stotín sekundy.

Naši Plameòáci v tomto roku postúpili z okresnej súśaže na krajskú súśaž
v Bystrièanoch pri Prievidzi, kde sa z celého trenèianskeho kraja umiestnili
na krásnom 4. mieste, za èo im všetkým srdeène gratulujeme a ïakujeme
za skvelú reprezentáciu (na fotke dolu).

Potom svoje dlhoroèné skúsenosti predviedli v najnovšej súśaži IVECO Dai-
ly muži v dvoch kategóriách a taktiež družstvo žien. Hlavne družstvo žien 
zožalo obrovský úspech a aplauz. Súśaž v kategórii Iveco Daily spoèíva-
la v hasení ohòa priamo z auta. Takže bolo potrebné nasadnúś do auta, 
naštartovaś auto, vytiahnuś hadice, beh cez prekážku a samotné hasenie. 

 Po ukonèení súśaží sa pokraèovalo v tanci a dobrej zábave, o ktorú sa 
postaral DJ CHa - CHo.
 Všetci, ktorí prišli na oslavy, si mohli pochutiś na výbornom guláši a pre 
deti boli pripravené špekáèiky od Libora Lintnera. Po 20. hod. bola pri-
pravená a zapálená Jánska vatra, ktorá horela až do neskorej noci a hriala 
všetkých, ktorí sa zabávali alebo len tak sedeli pri vatre.

 Týmto by sme sa chceli poïakovaś všetkým tým, ktorí sa zúèastnili pri 
organizácii a priebehu celých osláv. Zvlášś by sme chceli poïakovaś Mila-
novi Borcovanovi za aktívnu organizáciu všetkých akcií DHZ Kálnica. 

  Martina Dovinová, Zuzana Juríková

90. výroèie založenia DHZ Kálnica 

Krajská súśaž Plameò 2018 v Bystrièanoch.
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Už tradiène, na Deò  Ústavy 1. septembra 2018, sa konalo stretnutie pri
Slovanskom dvojkríži na Ostrom vrchu v Kálnici. I napriek krajne nepriaznivej 
predpovedi poèasia, predpovedajúcej intenzívnu búrkovú èinnosś, stretnu-
tie absolvovalo v priebehu podujatia viac ako 212 úèastníkov, ktorí obdrža-
li pamätné listy a zapísali sa do pamätnej knihy. Pre zaujímavosś, pôvodný 
drevený Slovanský dvojkríž bol na Ostrom vrchu za pomoci obce postavený 
ešte v roku 2007. Bol to návrh a dielo majstra rezbára Mgr. Ferdinanda Bole-
brucha. V tej dobe to bol najvyšší známy drevený slovanský dvojkríž na Slo-
vensku. Od roku 2011 výstup k nemu už nadobudol charakter hviezdicového 
turistického výstupu, ktorého 7. roèník sme teraz absolvovali. Tento pôvodný 
drevený kríž bol poèas víchrice v roku 2014 vyvrátený a následne nahrade-

ný pevnejším a mohutne ukotveným novým dubovým 
slovanským krížom, s ktorým, veríme, že žiaden vrtoch
poèasia nepohne. Postupne sa na tomto mieste vybu-
dovala pekná vyhliadková terasa, doplnená nezišt-
ne vyrezávanými informaènými tabu¾ami o okolitom
Považskom kraji, i tohtoroènou novou tabu¾ou Prosba
lesa od autora kríža.   

I napriek tomu, že búrka predèasne narušila a zne-
možnila pripravený oficiálny program na vrchole pri
dvojkríži, stretnutie pokraèovalo vo¾ne pri ohnisku v 
neïalekej Turistickej útulni na Izbe pod Ostrým vrchom. 
Vïaka sponzorstvu Mgr. Michala Fenika, Kellys Bike 
park Kálnica, vo forme darèeka - výborného gu¾ášu,
piva a kofole i prineseným osobným zásobám, dobrá
nálada nedala na seba dlho èakaś. Umocnená bola
spevmi speváckej skupiny Miestneho odboru  Matice
slovenskej (MO-MS) z Kálnice Šípkari s harmonikárom
Igorom Jelínkom i heligonkárom Jarkom Súrovským.
Ve¾mi cenná bola i úèasś èlenov MO-MS z Nesvád,

Chocholnej Velèíc, Nového Mesta nad Váhom, starostov a viceprimátora
Nového Mesta nad Váhom. Po ukonèení akcie úèastníci z MO-MS Nesvady i
MO MS Kálnica si spoloène uctili i pamiatku J.M. Hurbana pri jeho pamätníku
v miestnom parku.

Organizátorom podujatia, ktorým bola  Obec Kálnica, turistický oddiel TJ
Zavažan, Miestny odbor Matice slovenskej i firma Kellys Bike park Kálnica,
patrí úprimné poïakovanie za prípravu a zabezpeèenie akcie.
Foto: Ján Valoviè Ing. Miroslav Borcovan, predseda MO-MS v Kálnici      

Ani nepriazeò poèasia nás neodradila...

Vážení spoluobèania, som rád, že touto cestou sa môžeme pochváliś 
s kolektívom mladých hasièov, ktorí zaèínali svoje vedomosti a zruènosti nabe-
raś pred 4 rokmi. Zaèiatky neboli vždy ružové, ale snahou a vytrvalosśou sme
sa vypracovali na popredné miesta v Novomestskom okrese. Toto snaženie
vyvrcholilo víśazstvom na okresnej jarnej súśaži CTIF, kde sme sa z prvého
miesta prebojovali do krajského kola do Bystrièan pri Prievidzi. Bolo to po
prvýkrát, kedy sa kálnické hasièské družstvo mohlo prezentovaś na úrovni
kraja. Nielen sme sa prezentovali, ale v silnej konkurencii sme získali pekné
štvrté miesto. Priebeh celej krajskej súśaže bol pre všetkých nezabudnute¾-
ným zážitkom, èi už to bolo perfektnou organizáciou, striktným dodržovaním
disciplíny, ale aj prísnymi a nekompromisnými rozhodcami.

Jesenné okresné kolo sa konalo 6.10.2018 v Zemianskom Podhradí.
Športové a hasièské disciplíny sa doplnili o 1400 m dlhý branný pretek. Na
stanovištiach museli všetci malí hasièi absolvovaś stre¾bu zo vzduchovky, hod
granátom na cie¾, zdravotnú prípravu (zastavenie krvácania, stabilizovaná

poloha, zlomenina a prenesenie zranenej osoby), urèovanie vecných (hasiè-
ských) prostriedkov, poznaś dopravné znaèky a viazaś uzle. V konkurencii 11
družstiev Kálnica skonèila opäś na prekrásnom 1. mieste. Bola to pekná roz-
lúèka s úspešným športovým rokom a pekná rozlúèka s hasièmi, pre ktorých
to bola posledná sezóna s kolektívom Plameò. 
 Do hasièského dorastu postupuje Agáta  Borcovanová a Adam Hrnèiarik.
Pod vedením Zuzky Juríkovej a Andrei Krchnavej zostávajú bojovaś za farby 
Kálnice Vincent Kippel, Janko Vaško, Laura, Dominik a Matúš Dovinovci, Adri-
an Vojta, Viktória Juríková, Berta a Klára Krchnavé, Kristína Peèitová a Sabína
Trgová. Technickú, materiálnu a èasovo ve¾mi nároènú pomoc zabezpeèujú kál-
nickí dobrovo¾ní hasièi: Peter Jurík, Milan Hrušovský, Miroslav Dovina, Roman
Dovina, Martina Dovinová, Marek Jamrich, Tomáš Kukuèka, Libor Šicko.
 Touto cestou sa chcem všetkým poïakovaś za pekné reprezentovanie
našej obce a prajem im, aby im toto zanietenie a elán vydržali èo najdlhšie. 
 Milan Borcovan

DHZ Kálnica - mládežnícke družstvo Plameò

 V dòoch 31. augusta až 2. septembra t. r. sa v moravskej obci Bøezová, v 
obci susediacej s Bošácou,  uskutoènil ïalší roèník Europikniku. Je to stret-
nutie predstavite¾ov vybraných obcí z Európskej únie, na ktorom prezentujú 
rôznou formou svoje zvyky a ¾udovú tvorivosś, a tak prispievajú k priate¾stvu 
a porozumeniu medzi obyvate¾mi èlenských štátov EÚ. Ide už o ob¾úbený 
kontakt medzi týmito obcami, ktorý sa pomaly stáva tradíciou. Tohoroèného 
stretnutia sa zúèastnili zástupcovia - predstavitelia  obcí z Èiech, Slovenska, 
Maïarska, Nemecka, Chorvátska, Ve¾kej Británie, Rumunska a Talianska, 
prièom z niektorých štátov boli aj reprezentanti viacerých dedín.  
 Aj predstavitelia našej obce - reprezentovaní èlenmi obecného zastu-
pite¾stva - boli prítomní. Už tradièným a stabilným bodom Europikniku je 
sprievod všetkých úèastníkov cez celú dedinu, ktorá Europiknik organizuje. 
Nebolo tomu inak ani tentokrát. Úèastníci poèas neho pri tónoch hymny obce 
vzdali pietu a úctu tým, ktorí sa v minulosti snažili o jej rozvoj a zve¾adenie.  
 V kultúrnej èasti mali možnosś zoznámiś sa napríklad s folklórom v podaní 
Folklórneho súboru Nivnièka, Rozmarýn z Bošáce, cimbalovej muziky Pajtáši, 
spevákov z Chorvátska, Maïarska, speváckeho zboru z Vlènova alebo folk-
lórneho súboru Dúbrava. Ve¾ký záujem vzbudilo aj vystúpenie Heligonkárov z 
Vápeníc. Všetky tieto vystúpenia prispeli k príjemnej atmosfére podujatia.   
 Okrem kulinárskych špecialít, ktoré pripravili a ponúkali zahranièní úèast-
níci na ochutnanie a s ktorými súśažili o priazeò prítomných, mali úèastníci 

možnosś zakúpiś si aj predmety ¾udovej tvorivosti. O oba druhy produkcie bol 
znaèný záujem. 
 Podujatie však malo okrem kultúrno-poznávacieho zamerania aj náuèný 
obsah, ktorý mu dali kvíz Èo vieš o EÚ a prednášky zamerané na aktuálnu 
tému - 50. výroèie vstupu vojsk Varšavskej zmluvy na územie našej republiky, 
ktorú prezentoval poslanec Parlamentu ÈR za Zlínsky kraj a prednáška o prí-
èinách, súèasnom stave a dôsledkoch migrácie na krajiny EÚ Bélu Balogha 
z Maïarska. 
 Ve¾a sa mohli úèastníci dozvedieś o histórii, živote, úspechoch a problé-
moch zúèastnených pri osobných rozhovoroch medzi sebou. Výborným 
zakonèením sobotòajšej èasti programu bola taneèná zábava. 
 Možno sa vám to bude zdaś patetické a nadnesené, ale èlovek môže, 
na základe takýchto zážitkov a atmosféry takýchto podujatí, vlastnými skú-
senosśami a poznatkami, na vlastné oèi sa presvedèiś o tom, že je jedno, 
v ktorom štáte sa Europiknik koná, v každom sa úèastníci stretajú s prejav-
mi bezprostredného priate¾stva a úcty.  A to je vlastne, okrem iného, jeho 
dôležitou a neoddelite¾nou podstatnou súèasśou a odkazom Europiknikov 
- upevòovaś priate¾stvo medzi národmi EÚ a vlastnou skúsenosśou spoznaś, 
že všade majú prostí ¾udia v podstate rovnaké želanie - prežiś v mieri a pokoji, 
úspešne, dôstojne a hodnotne svoj neopakovate¾ný život. 

Ing. Milan Bušo

EUROPIKNIK 2018



 Zamestnanie - vedúci výroby, Magna SLOVTECA,  
s.r.o., Nové Mesto nad Váhom. 
 Vzdelanie - stredoškolské s maturitou, SOU strojárs-
ke Nové Mesto nad Váhom.
 Rodinný stav - ženatý, dve deti, Matej, 19 roèný štu-
dent Strednej priemyselnej školy v Novom Meste nad 
Váhom a  Agáta, 16 roèná študentka Gymnázia ¼. Štúra 
v Trenèíne. Manželka ¼ubica, zamestnaná v HELLE
v Koèovciach.

 Kálnica je moja rodná obec a nie je mi ¾ahostajná jej budúcnosś ako aj 
budúcnosś jej obyvate¾ov. S problematikou obce som vyrastal už v rodinnom 
prostredí a plynule som spoznával jej menšie, ale aj väèšie problémy. Som 
presvedèený, že naša budúcnosś sa vytvára len skutkami i osobným prístu-
pom k nej a k tomu, ako sa k nej chováme už v prítomnosti. Preto som sa 
snažil i popri svojom nároènom zamestnaní aktívne sa zapájaś do diania v 
spoloèenskom a kultúrnom živote našej obce. Poznáte ma ako organizátora 
rôznych kultúrno-spoloèenských aktivít, a hlavne ako aktívneho èlena v DHZ 
Kálnica, ktorý - a zvlášś jeho mládežnícka zložka - úspešne reprezentuje 
našu obec. Už tri volebné obdobia za sebou som dostal od obèanov dôveru 
a bol som zvolený za poslanca obecného zastupite¾stva, v ktorom v súèas-
nosti vykonávam funkciu zástupcu starostu. V zastupite¾stve som postupne 
spoznával problémy, ktoré trápili a trápia našich obèanov. Na základe vlast-
ného úsudku, faktov, kompromisov a právnych podmienok som sa snažil 
spoloène s ostanými poslancami vždy èo najlepšie rozhodovaś v prospech 
obce.
 V tejto snahe chcem pokraèovaś i naïalej s tým, že kandidujem na poslan-
ca i starostu  obce. Kandidujem tak ako i v predchádzajúcich obdobiach za 
SNS spoloène aj s podporou SMERU, nako¾ko národné a sociálne problé-
my sú mi blízke. Na základe doterajších poznatkov i rozpracovaných aktivít 
obce, som si plne vedomý nároènosti  nasledovného volebného obdobia, 
èo do organizaènej, ekonomickej i ¾udskej stránky. Vybudovanie celoobec-
nej kanalizácie, na ktorú obec získala možnosś èerpania dotácie, v histórii 
obce predstavuje najnároènejšiu a najnákladnejšiu, ale nevyhnutne potreb-
nú výstavbu, pri ktorej zo strany obèanov urèite vznikne mnoho pripomienok 
a aj prípadnej  nespokojnosti. 
 Pre všeobecnú informáciu uvádzam, že pre Kálnicu bol Ministerstvom 
pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR schválený nenávratný finanèný prí-
spevok vo výške 2 861 916 € s 5% spoluúèasśou obce, èo je 150 627 €. 
Táto suma by pre obec bola v rámci rozpoètu relatívne bezproblémová, ale 
podmienkou pridelenia dotácie je aj úhrada DPH, èo je ïalších 572 383 €.
A táto suma je z poh¾adu obecného rozpoètu už ve¾mi zaśažujúca. Jej napl-
nenie bude vyžadovaś finanène maximálne úsporný režim obce. Napriek 
tomu je absolútnou prioritou kanalizáciu zrealizovaś, èo v budúcnosti bude i 
podmienka pri èerpaní dotácii z eurofondov.
 Ïalšia a nie menej závažná problematika, ktorá je v riešení, sa týka záso-
bovania obèanov vodou. Obec ako správca vodovodu je povinná zabezpeèiś 
pitnú vodu v zodpovedajúcej kvalite a množstve všetkým obèanom pripoje-
ným na obecný vodovod. Už rok sa boríme s problémom straty vodného 
zdroja na Klokoèovke a do obecného vodovodu sa privádza voda už len 
z vodného zdroja Stoky. I keï sa podarilo zabezpeèiś dostatok vody pre 
obèanov, ale dôsledkom zmeny ph a chemického zloženia vody (viac žele-
za) z vodného zdroja Stoky dochádza v niektorých domácnostiam k zákalu, 
zapríèineného hlavne rozpúšśaním usadenín v potrubí. Tento nežiaduci jav 
môžeme, pod¾a posudkov niektorých odborníkov, odstrániś len znovu spre-
vádzkovaním vodného zdroja Klokoèovka. Preto jednou z mojich hlavných 
priorít bude zabezpeèiś dostatok kvalitnej pitnej vody a revitalizácia vodného 
zdroja Klokoèovka.                                
 Kálnica ako koncová obec má vysoký predpoklad pre k¾udný a spokojný 
rodinný život. Problém je v tom, že v obci nie je dostatok vo¾ných stavebných 
pozemkov. Dopyt po stavebných pozemkoch je v Kálnici dlhodobo väèší ako 
ponuka. Nová výstavba je blokovaná komplikovanými vlastníckymi vzśahmi, 
rozdrobenosśou malých pozemkov a èiastoène aj územným stavebným plá-
nom. Tiež mám názor, že vzh¾adom na tieto rastúce požiadavky bude potreb-
né prehodnotiś a aktualizovaś smerný územný plán obce. Túto aktualizáciu 
ale musí zrealizovaś odborne znalá komisia.
 Uvedomujem si, že napredovanie obce nespoèíva len v hmotných veci-
ach, ako je kanalizácia, obnova ciest, výstavba nových domov, chodníkov, 
ale aj v kultúrnom a spoloèenskom živote, kde vedúcu úlohu hrala vždy škola 

a ochotní, pre kultúru zapálení, obèania. V škole máme od septembra novú 
riadite¾ku pani Martinu Striežencovú. Robiś riadite¾ku v málotriednej škole 
bola pre òu výzva a je našou povinnosśou jej èo najviac pomôcś pri realizova-
ní svojich plánov. Spoloène budeme h¾adaś spôsob ako zlepšiś a zefektívniś 
podmienky v základnej škole, materskej škole, kuchyni, jedálni a v nepo-
slednom rade zvýšiś i poèet miest v materskej škole, aby sa do škôlky prijali 
všetky deti.  
 Som rád, že Kálnica sa môže pochváliś, z môjho poh¾adu, jedným z 
najkrajších športových areálov v okolí, ktorý TJ Zavažan spoloène s obcou 
neustále zve¾aïuje. Tento trend by som chcel zachovaś a budem sa snažiś i 
naïalej ich prostredníctvom napomáhaś v jeho rozvoji. Obec je priam pred-
urèená k ïalšiemu rozvoju turistického ruchu, k èomu popri krásnej prírode 
napomáhajú už tradièné aktivity a podujatia, ktoré šíria dobré meno našej 
obce. Bike centrum, SKI Centrum, Chatová oblasś Krajná dolina, turistická 
útulòa na Izbe a Slovanský dvojkríž na Ostrom vrchu predurèujú obec na 
turisticky zaujímavú oblasś, kde sa dá venovaś rôznym športovým aktivitám 
- turistika, cykloturistika, lyžovanie, pripadne jazda na koni. Toto všetko sa 
budem snažiś èo najviac spropagovaś a podporovaś, aby sa obec dostala do 
širšieho povedomia verejnosti. 
 Zvýšenú pozornosś chcem venovaś zlepšeniu informovanosti obèanov 
o dôležitých akciách, správach, upozorneniach  a rôznych kultúrnych podu-
jatiach nielen formou rozhlasu, ale aj lepším využívaním internetovej stránky 
obce a doteraz v obci zavedenej, ale v súèasnosti málo využívanej emailovej 
komunikácie.
 Uvedomujem si, že obdobie, ktoré nás v nasledujúcich rokoch èaká, 
bude jedno z najśažších období posledných rokov. Bude to vyvrcholenie už 
30-roènej snahy každého jedného predchádzajúceho zastupite¾stva o vybu-
dovanie obecnej kanalizácie a s tým spojenej ochrany životného prostredia, 
a hlavne ochrany spodných vôd. Toto obdobie môžeme úspešne zvládnuś 
len spoloènou snahou všetkých novozvolených poslancov, spoloèenských 
organizácii i obèanov zlepšiś svoje životné a kultúrne podmienky. Som 
presvedèený, že nie je śažké poukazovaś na problém, ale je dôležité a èasto 
nároèné tento problém svojou aktivitou a prispením úspešne vyriešiś.
 Preto sa uchádzam o vašu dôveru v nasledujúcich komunálnych vo¾bách 
ako kandidát na starostu a poslanca obecného zastupite¾stva. Spravím všet-
ko preto, aby som vašu dôveru nesklamal.    Milan Borcovan

Deti: 29-roèný syn Michal, 27-roèná dcéra Ingrida.
Rodinný stav: v partnerstve s priate¾om
Vzdelanie: Stredná ekonomická škola v Topo¾èanoch, 
všeobecná ekonómia, Trenèianska univerzita Alexan-
dra Dubèeka v Trenèíne, Ústav prírodných a huma-
nitných vied, Katedra politológie, študijný odbor 
politológia. Absolvovaný certifikát v oblasti mediátor. 
Predsedníèka miestnej organizácie Slovenského Èer-
veného kríža, èlenka výboru obecného hasièského 

zboru, spoluzakladate¾ka a predsedníèka Enduroteamu, asistentka žiaèke 
3. roèníka ZŠ.
 Životopis: Vyrástla som v obci Chudá Lehota. V obecnej samospráve 
som profesijne zaèala od jej poèiatkov, t. j. od roku 1991. Od roku 1993 
som pracovala ako úètovníèka a samostatná odborná referentka obecné-
ho úradu. V rokoch 2006 - 2010 som vykonávala funkciu starostky obce 
Chudá Lehota a taktiež funkciu tajomníèky mikroregiónu. V roku 2009 
som kandidovala za poslankyòu do Trenèianskeho samosprávneho kraja. 
V Kálnici žijem blížiaci sa ôsmy rok, od apríla 2017 pracujem v obci ako 
vedúca pošty. 
 Vážení obèania, ponúkam vám svoje znalosti a skúsenosti z 20-roènej 
praxe práce v obecnej samospráve i v oblasti komunálnej politiky. Som 
otvorená vzájomnej komunikácii, rešpektu v zmysle èestnosti. Práce sa 
nebojím, som zvyknutá tvrdo pracovaś a boriś sa s každodennými známy-
mi i neznámymi úlohami a posúvaś tak obec a život jej obyvate¾ov vpred. 
Žijeme v dobe, ktorá si vyžaduje zodpovedný prístup a rozhodnutia, i pre-
to svojím rozhodnutím kandidovaś vám chcem byś nápomocná vo vašich 
potrebách, aby ste sa na mòa mohli s dôverou obrátiś. Všetko ostatné sa 
dá nauèiś, dôvera sa však musí zaslúžiś. Pretože to je pre funkciu starostu, 
tak ako ju vnímam ja, najväèšia odmena - obèan obracajúci sa na neho 
s dôverou.
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VO¼BY 2018 - starosta obce

Milan Borcovan
44 rokov, vedúci výroby, SNS, Smer - sociálna demokracia

Mgr. Iveta Poluchová
48 rokov, vedúca pošty, NK
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1. ¼uboslav Batka
37 rokov, vedúci priemyselného inžinieringu, NK

Vyštudoval som SPŠ elektrotechnickú v Novom Meste 
nad Váhom. Som 10 rokov ženatý. S manželkou máme 
dve deti. V súèasnosti pracujem v spoloènosti Askoll 
Slovakia v Potvoriciach.

 Som rodený Kálnièan a ako takému mi urèite záleží na 
prosperite a rozvíjaní sa našej obce. Rozhodol som sa 

preto kandidovaś za poslanca obecného zastupite¾stva, aby som pomohol 
odštartovaś zmeny, ktoré by našu obec posunuli ïalej. Odstrániś problémy 
a nedostatky, s ktorými sa dennodenne stretávame. Ako poslanec obec-
ného zastupite¾stva by som chcel komunikovaś s obèanmi, prijímaś námiet-
ky a pripomienky a pracovaś na nich, pozeraś sa s otvorenými oèami tak, 
aby som po skonèení volebného obdobia nepozeral na svoje s¾uby ako 
na prázdne reèi, ale mohol sa s k¾udným svedomím pozrieś každému do 
oèí. Spolupráca vždy vyžaduje vhodné podmienky. Ťažko dokážu dlhodo-
bo spolupracovaś ¾udia, ktorí si nedôverujú a nemajú žiaden spoloèný cie¾. 
Chcel by som sa zaoberaś hlavne zlepšením životných podmienok v obci, 
ale aj otázkou nových obèanov, a podmienok pre nich. Takisto je pod¾a 
mòa dôležité lepšie využitie súèasných zdrojov obce. 
 To, èi sa dostanem do obecného zastupite¾stva, záleží na podpore oby-
vate¾ov a verím,  že sa nájde dosś ¾udí, ktorí zdie¾ajú rovnaké názory na 
situáciu v obci a podporia ma. 

2. MUDr. Lenka Benáková
50 rokov, lekárka, NK

Pracujem ako lekárka v obvode Beckov, Kálnica
a Koèovce, som vydatá, mám 2 synov. 
Som poslankyòou OZ už 3 volebné obdobia, pracujem 
ako predsedníèka sociálnej komisie, kde sa venujem  
sociálnym témam. V spolupráci s p. Badžgoòovou 
riešim èasto zložité sociálne situácie obèanov èi už v 

mieste bydliska alebo pri umiestòovaní do zariadení sociálnych služieb. 
Súèasśou práce v sociálnej komisii je návšteva jubilantov 80 a viac roèných, 
rozdávanie Mikulášskych balíèkov, èi zabezpeèenie uvítacích balíèkov pre 
prváèikov našej školy. Do budúcna by som sa chcela zaoberaś zriadením 
sociálneho taxíka (v rámci finanèných možností obce) pre obèanov śažšie 
mobilných, èi žijúcich osamelo, ktorý by využívali pri návšteve lekárov.   

3. Sylvia Bolechová
44 rokov, úètovníèka, NK

Vážení spoluobèania,
som matkou dvoch synov Michala a Mateja. V Kálnici 
žijem 20 rokov. Ako samostatný úètovník v súkromnej 
sfére pracujem už 24. rok a 2 roky som pracovala ako 
špecialista posudzovania oprávnenosti výdavkov na 
celoslovenskom projekte realizovanom z eurofondov. 

Medzi moje zá¾uby patrí literatúra faktu a, keïže moji synovia i priate¾ sú 
futbalisti, som fanúšik futbalu. Tí, ktorí ma poznáte, viete, že riešenie pro-
blémov neodkladám a prípadný poèiatoèný neúspech ma neodradí, ale 
motivuje k ïalšej práci, h¾adám možnosti, ako sa dajú veci urobiś a nie chy-
by a argumenty preèo to nejde. 
 V súèasnosti vnímam znaènú nespokojnosś obyvate¾ov, ktorá pramení zo 
zaostávania obce v rozvoji. Uvedomujem si, že obec má pred sebou  nároè-
né obdobie, kedy zrejme hlavnou témou bude vybudovanie  kanalizácie. 
Popri tom by sa však mala sústrediś i na aktualizáciu územného plánu, kto-
rej śažiskom by mali byś požiadavky a investorské zámery obèanov stavaś 
rodinné domy vo viacerých èastiach našej obce.
  Myslím si, že nie je správne za hlavné a jediné kritérium dobrého riade-
nia obce považovaś len šetrenie finanèných prostriedkov. Je treba zhod-
notiś i to, do akej miery si obec plní svoju funkciu poskytovania služieb 
na uspokojenie verejnoprospešných záujmov a potrieb obyvate¾ov. Posla-
necké prieskumy, ankety, dotazníky..., i toto je možnosś, ako zapojiś do 
rozhodovania a diania v obci obèanov a motivovaś ich k spolupráci na roz-
voji obce. Obec môže zistiś, riešenie ktorých problémov považujú samotní 
obèania za dôležité a upriamiś tak pozornosś na ich vyriešenie. Niekoho 
totiž trápi nenama¾ované zábradlie okolo potoka, iného chýbajúca kveti-

nová výzdoba na verejných priestranstvách, nevhodné umiestnenie kon-
tajnerov na separovaný zber, alebo zlé technické zabezpeèenie ozvuèenia 
cintorína... Problémy, ktorých vyriešenie nevyžaduje ve¾ké investície a zvý-
ši spokojnosś obyvate¾ov. Taktiež zasadnutie zastupite¾stva 1x za mesiac by 
prispelo k efektívnejším výsledkom a rýchlejšiemu riešeniu problémov.
   Zverejnením porovnania plánovaných a skutoèných výdavkov / príjmov na 
jednotlivé aktivity a zdôvodnením rozdielov, by boli obèania zo strany obce 
precíznejšie informovaní o jej hospodárení.   
 Možno niekto namietne, že som sa nevenovala otázke financovania 
obce. Iste, mohla by som vo všeobecnosti rozvádzaś možnosti zvýšenia 
bežných príjmov, o potrebe efektívneho vynakladania finanèných pro-
striedkov na strane výdajov, o tom, ako by mala obec dosahovaś optimálnu 
cenu a kvalitu dodávok tovarov, prác a služieb, èi o aktívnom prístupe pri 
zapájaní sa obce do projektov financovaných z eurofondov. Avšak navrh-
núś konkrétne riešenia a opatrenia, na zlepšenie príjmovej a výdavkovej 
èasti rozpoètu, je možné len na základe konkrétnych podkladov.
 Je mnoho ïalších oblastí, ktorým je potrebné venovaś zo strany obce 
pozornosś - funkèná škola a škôlka, pitná voda, podpora záujmových 
združení v obci.... 
 Prezentovala som len pár možností, ako by sa mohlo, pod¾a mòa, zlep-
šiś fungovanie našej obce. Každý z nás má ale svoj vlastný názor na dianie, 
rozvoj a smerovanie našej obce. Preto je dôležité vypoèuś každý názor, 
venovaś mu pozornosś a braś ho s úctou a vážnosśou.
 Túžba ¾udí po zmene je znaèná. Obec potrebuje nové nápady i poh¾ad 
na riešenie problémov. Napriek tomu  by nebolo dobré pod¾ahnúś lacnej 
ilúzii, že len zmenou na poste starostu èi poslancov sa všetko vyrieši. Mys-
lím si, že nastal èas, aby sme skoncovali s tým, kto tu ako dlho býva, èi bol 
zástanca toho èi onoho starostu. Iba  rozumné a kompromisné riešenia v 
prospech všetkých dokážu zvýšiś spokojnosś obèanov. Kálnica je domo-
vom nás všetkých, sústreïme sa na to, èo nás spája - práca pre rozvoj 
našej obce. Ïakujem za príležitosś prezentovaś sa.    

4. Milan Borcovan
44 rokov, vedúci výroby, SNS, Smer - sociálna demokracia

Povolanie - vedúci výroby svetelných komponentov 
v Magne Slovteca, s.r.o.
Stredoškolské vzdelanie s maturitou - SOU strojárske 
v Novom Meste nad Váhom.
Rodinný stav - ženatý, 2 deti.
Výkon poslanca OcU považujem za ve¾mi dôležitú prá-

cu. Je to služba pre všetkých obèanov, aby pomocou návrhov spoloène 
zlepšovali život obèanov v našej obci. Preto sa budem snažiś èo najviac 
pomôcś pri realizácii všetkých projektov oh¾adne kultúry, výstavby a celko-
vého rozvoja v obci. Som poslancom OcU už tretie volebné obdobie a hlav-
ne dlhoroèným èlenom DHZ Kálnica, kde sa snažím spoloène s ostatnými 
hasièmi aktívne zapájaś do diania v obci organizovaním kultúrnych akcií, 
pomocou pri živelných pohromách, preventívnou protipožiarnou èinnosśou 
a podporovaním mládeže v hasièskom športe. Týmto èinnostiam by som 
sa chcel venovaś aj nasledujúce volebné obdobie, a preto sa opakovane 
uchádzam o miesto poslanca.

5. Martina Dovinová
39 rokov, podnikate¾ka, SNS

 Volám sa Martina Dovinová, som vydatá, mám 2 deti, 
vyštudovala som strednú priemyselnú školu v Starej 
Turej.  
Zamestnanie: Už 14 rokov som spolu s mojím manže-
lom majite¾kou firmy LAURIS R.M. s.r.o., ktorá má sídlo 
v Kálnici a momentálne je najväèším výrobcom bublin-

kovej fólie na Slovensku. Zá¾uby: v prvom rade rodina, psy, príroda a moja 
práca. 
 Dostala som príležitosś uchádzaś sa o post poslankyne obecného 
zastupite¾stva. Ve¾mi si tejto príležitosti vážim a aj keï nie som rodená Kál-
nièanka, v Kálnici bývam už 17 rokov, poznám to tu ve¾mi dobre a myslím 
si, že by som mohla byś prínosom v rade poslancov obce. Aktívne sa zaují-
mam o dianie v obci, som èlenkou školskej rady v Kálnici, èlenkou školskej 
rady v Beckove, èlenkou DHZ Kálnica. Spolu s manželom podporujeme 
sponzorsky ZŠ s MŠ Kálnica, DHZ Kálnica, TJ Zavažan. Moje skúsenosti, 
ktoré som nadobudla poèas moje 14 roènej podnikate¾skej èinnosti, by 
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som rada využila a bola nápomocná v prospech rozvoja obce. 
 Obec Kálnica je jednou z najkrajšie položených obcí, máme tu hory, 
lúky a naozaj ve¾mi krásne prostredie. Mojím prianím a záujmom je, aby 
sa v obci rozšíril stavebný obvod, aby ¾udia, nielen rodáci, ktorí chcú bývaś 
v Kálnici, mali kde bývaś a mali kde stavaś domy. Nedovo¾me, aby ¾udia 
odtia¾to odchádzali, pretože už dávno nie je kde v obci stavaś. V mojom 
záujme je, aby obec prekvitala, aby sa rozrastala a bola naozaj krásnym 
a útulným miestom na bývanie, aby sme si nielen zachovávali, ale aj zve¾a-
ïovali to, èo nám tu naši predkovia zanechali. Ve¾mi rada by som bola, aby 
sa dotiahlo do obce viac peòazí z rozpoètu VÚC, tým sa nezaśažil rozpoèet 
obce, aby sa tu vybudovali lepšie chodníky, opravili cesty, upravil sa park, 
kde by si mohli ¾udia sadnúś a oddýchnuś, dobudovalo detské ihrisko, aby 
sa mali kde deti hraś. Keïže ako èlenka školskej rady v Kálnici viem, kde 
sú ve¾ké nedostatky škôlky a školy, bude v mojom záujme, aby bolo fun-
govanie týchto dvoch inštitúcií bezproblémové, chcem, aby sa zve¾adili 
a dobudovali priestory v škôlke, nako¾ko je ve¾ký záujem o využívanie škôl-
ky, ale nebolo možné všetky deti prijaś, priestory sú už zastarané, aby sa 
tam deti cítili èo najlepšie.
  Ako som spomínala na zaèiatku, bolo by treba, aby obec rástla aj poètom 
obyvate¾ov, a èím viac ¾udí, tým viac peòazí, a tým viac sa dá pre našu krás-
nu obec urobiś.    

6. Mgr. Jaroslava Durcová
56 rokov, zástupkyòa MŠ,

Smer - sociálna demokracia

 Som uèite¾ka materskej školy, študovala som na UK 
v Bratislave, pedagogickú fakultu, odbor Predškol-
ská pedagogika a uèite¾stvo pre 1. stupeò základ-
ných škôl. Od roku 2001 pracujem v Materskej škole 
Považany ako riadite¾ka, od septembra 2018 po zlú-

èení Základnej školy s materskou školou kardinála Alexandra Rudnaya v 
Považanoch ako zástupkyòa riadite¾a pre materskú školu. Mám jedného 
dospelého syna. Poslankyòou OZ som dve volebné obdobia. Mojou sna-
hou v minulom volebnom období bolo rozšíriś poèet tried v materskej ško-
le, a tým uspokojiś rodièov pri umiestnení detí do materskej školy, èo sa 
mi v spolupráci so zriaïovate¾om, ale aj zástupkyòou pre materskú školu
a riadite¾kou ZŠ s MŠ podarilo a v materskej škole sa otvorila druhá trieda.
V budúcom volebnom období bude mojou prioritou udržaś základnú školu
v obci, budem sa zaujímaś o riešenie pitnej vody v obci a podie¾aś sa svojimi 
skúsenosśami a schopnosśami na úspešnom chode obce.

7. Ing. Milan Ïuriš
67 rokov, dôchodca, NK

Vzdelanie: Vysoká škola MTF Trnava
Od roku 1979 som pracoval na SOUP v Novom Meste 
nad Váhom až do roku 2007. Po tomto roku som bol 
SZÈO so zameraním na kovovýrobu.
Bol som jedným zo zakladate¾ov lyžovania v Kálnici. 
Neskôr som pôsobil ako tréner lyžovania na tráve, toho 

èasu som èlenom predstavenstva úseku lyžovania na tráve pri SLA.
V OZ som v minulom funkènom období bol èlenom finanènej komisie. 
Snažil som sa o zve¾adenie našej obce, v èom chcem pokraèovaś aj 
v budúcom funkènom období, ak budem zvolený.
Zo zá¾ub: turistika, v zime lyžovanie a práca s kovom.

8. Ing. Martina Jacolová
37 rokov, dizajnová inžinierka, Smer - sociálna demokracia

10. 10. 2018 sa vzdala kandidatúry

9. Anna Krchnavá
58 rokov, štátna zamestnankyòa, SNS

 Vzdelanie: Stredná priemyselná škola stavebná Tren-
èín, doplnkové pomaturitné vzdelanie na Geodetickej 
škole Bratislava

 Zamestnanie: štátny zamestnanec, Okresný úrad Nové 
Mesto nad Váhom - katastrálny odbor, Pracovná pozí-
cia: radca. Jedno dieśa.

10. Jakub Krchnavý
28 rokov, SZÈO, NK

Vzdelanie: SPŠ Nové Mesto nad Váhom
1 dieśa 
Po dokonèení stredoškolského vzdelania s maturitou 
som zaèal pracovaś v rodinnej firme Klimat (výroba 
vzduchotechnického potrubia a príslušenstva). Dnes 
sme jeden z najväèších výrobcov na Slovensku. Pod-

nikate¾ské prostredie v našej krajine mi pomohlo získaś mnohé vedomosti, 
praktické skúsenosti a kontakty, ktoré by som rád využil aj pri rozvoji obce. 
Kálnicu pomáhal rozvíjaś už môj starý otec Milan Krchnavý, ktorého dobré 
kroky mám v záujme nasledovaś. 
   K rozhodnutiu kandidovaś na funkciu poslanca obecného zastupite¾stva 
ma viedli viaceré dôvody, ktoré ako obèan Kálnice pozorujem. Mojím pri-
oritným cie¾om je vniesś do obce nový život, prilákaś aj mladé rodiny, a to 
prostredníctvom výstavby nových rodinných domov a ulíc. Tiež budem rád, 
ak sa nám podarí pravidelne organizovaś spoloèenské podujatia, ktoré vyti-
ahnu ¾udí do ulíc. Ïalším krokom je vytvorenie detského ihriska alebo iných 
zábavných priestorov pre deti, kde sa môžu rodiny stretávaś. 
   V mojom záujme je vytvoriś z Kálnice opäś krásnu a veselú dedinu, v kto-
rej bude radosś žiś.  

11. Ing. arch. Ján Krchnavý 
42 rokov, architekt, SNS

Som ženatý, mám 2 deti. Jazykové znalosti: angliètina, 
francúzština.
Povolanie: od skonèenia Fakulty architektúry STU 
pôsobím ako autorizovaný architekt, som spolumaji-
te¾ architektonickej kancelárie pôsobiacej v Bratislave 
s pôsobnosśou po celom Slovensku.

 V samospráve som jedno volebné obdobie pôsobil ako poslanej obec-
ného zastupite¾stve v Kálnici. V komisii výstavby pôsobím viac ako 16 rokov 
v Kálnici aj v Novom Meste nad Váhom. V obecnej samospráve ponúkam 
svoje odborné vedomosti z urbanizmu, stavebného poriadku, územného 
plánovania, architektúry.
 Obec Kálnica je moja rodná obec a považujem ju za výnimoènú. Výni-
moènú urbanistickým rozložením, stavbami, a hlavne výnimoènú prostre-
dím a krajinou, v ktorej sa nachádza. Má potenciál v krásnom prostredí, 
ktoré ju obklopuje a v ¾uïoch, ktorí v nej žijú. Verím, že sa nám spoloènými 
silami podarí posúvaś život v Kálnici dopredu. Aby sa nám v Kálnici lepšie 
a krajšie žilo.

12. Ing. Ján Krchnavý
40 rokov, špecialista pre kvalitu dodávate¾ov, NK

Rodinný stav: ženatý, manželka Erika, deti: dcéra 
Andrejka, syn Marek
Narodil som sa v Kálnici, tu som prežil svoje detstvo 
a tu žijem spolu so svojou  rodinou. Vyštudoval som  
Slovenskú po¾nohospodársku univerzitu v Nitre, odbor 
automatizaèná technika. Pracujem 15 rokov v medzi-

národnej spoloènosti Manz, kde v súèasnosti zastávam pozíciu špecialistu 
pre kvalitu dodávate¾ov. Moja práca je zameraná na rozvoj dodávate¾ov a 
na h¾adanie riešení v technicko-obchodných vzśahoch medzi zákazníkmi 
a dodávate¾mi. Táto práca mi dáva možnosś neustále získavaś nové infor-
mácie a rozširovaś si tak svoj všeobecný preh¾ad. 
Do diania v obci som sa snažil zapájaś èi už ako futbalista a èlen TJ Kálnica, 
alebo ako èlen a predseda Po¾ovníckeho združenia Kálnica. Najmä pro-
stredníctvom po¾ovníckeho združenia a jeho èlenov sa snažím o podporu 
kultúrno-spoloèenského života v obci.
 Ako poslanec obecného zastupite¾stva sa chcem zameraś predovšet-
kým na h¾adanie realizovate¾ných riešení, ktoré budú prospešné pre obèa-
nov, ale aj pre rozvoj obce. Medzi moje priority, na ktoré by som sa chcel 
ako poslanec zameraś, patrí:
- zrealizovanie projektu odkanalizovania obce;
- rozvoj obce a jej nový územný plán;
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- rozvoj materskej a základnej školy;
- usporiadanie pozemkov a pozemkové úpravy v katastri Kálnica.
 Uchádzaś sa o miesto poslanca som sa rozhodol preto, lebo Kálnica je 
miesto, kde chcem naïalej žiś a vychovávaś svoje deti. Nie je mi ¾ahostajné 
jej ïalšie smerovanie a chcem prispieś k jej rozvoju.  

13. Tomáš Kukuèka
36 rokov, operátor výroby, SNS

Rodinný stav: slobodný
Vzdelanie: elektrotechnické s maturitou
Doterajšie pracovné zaradenia: strážna služba, elektro-
technik a posledné roky pracujem ako operátor výroby 
pri výrobe popruhov.
Odborné spôsobilosti a jazykové vedomosti: anglicky, 

nemecky - pasívne, preventivár v oblasti požiarnej spôsobilosti.
Záujmová èinnosś: turistika, spoznávanie kultúrnych pamiatok, v minu-
losti cyklistika, od mladosti pôsobenie v obecnom hasièskom zbore, kde 
súèasne pôsobím ako velite¾ obecného Dobrovo¾ného hasièského zboru. 
 Svoju èinnosś v budúcnosti chcem zameraś na podporu mládeže v 
rôznych kultúrno spoloèenských záujmových èinnostiach, a na zavedenie 
úèinných preventívnych opatrení proti povodniam.

14. Nikola Lendacká
29 rokov, podnikate¾ka, NK

Vzdelanie: Združená stredná škola obchodu a služieb 
- odbor: Obchodná akadémia
Vážení spoluobèania, dovo¾te aby som sa vám v krát-
kosti predstavila. 
Volám sa Nikola Lendacká. Som priate¾ská, komunika-
tívna, milá, spravodlivá a zodpovedná, rodinne založená 

osoba. V Kálnici žijem od narodenia a dianie v našej obci som vnímala od 
detstva, hlavne z rodinného prostredia, cez môjho dedka - Ing. Miroslava 
Borcovana, pre ktorého naša obec vždy bola aj bude, dovolím si tvrdiś, srd-
covou záležitosśou. U mòa sa záujem o veci verejné a celkový rozvoj našej 
obce prejavil až po narodení mojej teraz už 4-roènej dcéry Karolíny, keïže 
sme sa ako rodina rozhodli, že sa usadíme a budeme žiś práve tu, nako¾ko 
Kálnica je nádherné a pokojné miesto. Je obklopená krásnou prírodou,
a je priam ideálnym miestom pre rodinný život. Ale mám pocit, že práve na 
tie mladé rodiny s deśmi sa tu akosi zabúda. Pritom práve deti sú v živote to 
najkrajšie a najdôležitejšie. Naše deti sú našou budúcnosśou.
 Som presvedèená, že naša obec potrebuje naèerpaś novú energiu a že 
potrebujeme aj v obecnom zastupite¾stve viac mladých, aktívnych ¾udí, 
ktorí sa neboja vyjadriś svoj názor a stáś si za ním. Ak sa mi podarí uspieś 
v nasledujúcich vo¾bách, mojím hlavným cie¾om bude poèúvaś obèanov, 
komunikovaś s nimi a snažiś sa nájsś vhodné riešenia pre pokojný chod 
v našej obci. 
 Témy, ktorým sa chcem ako poslankyòa venovaś:
- zachovanie a podpora MŠ a ZŠ, zachovanie školskej kuchyne 
- znovuotvorenie detského ihriska
- pomôcś s vybudovaním vonkajšieho Fitness na ihrisku
- vytvoriś oddychovú zónu pre mládež 
- prehodnotenie územného plánu obce - vytvorenie nových možností na
  výstavbu rodinných domov 
- aktívnejšie využívanie kultúrneho domu (viac spoloèenských a kultúrnych
  akcií, skupinové cvièenia, kurz anglického jazyka...)
- osadenie lavièiek pri kultúrnom dome.

15. Viera Lištiaková
39 rokov, materská dovolenka,

Smer - sociálna demokracia

Rada sa bližšie predstavím, nako¾ko som sa rozhodla 
kandidovaś na poslanca v obci Kálnica.
Narodila som sa v Trenèíne v roku 1979. Bývali sme v 
Kálnici 3 roky, potom  sme sa museli presśahovaś do 
Liptovského Hrádku, kde môj otec pracoval na vod-

ných elektráròach Èierny Váh. Tam som žila, študovala na obchodnej aka-
démii aplikovanú ekonómiu, ktorú som ukonèila s výuèným listom a matu-
ritou, a po škole som  pracovala v Tesle Liptovský Hrádok IBM do roku 
1999. V tomto roku som porodila dcérku Veroniku a presśahovali sme sa 
do Kálnice, kde sme trávili celé detstvo so súrodencami u starých rodi-
èoch a Kálnica bola a je mojou srdcovkou. Tu som dcéru vychovávala, tu 
bývame v lone prírody. 
 Od roku 2004 som prešla na SZÈO - pracovala som ako úètovníèka 
pre firmy, vlastnila som kvetinárstva ako v Kálnici, tak aj v Beckovskej Vies-
ke, kde som krátko žila a kde som pracovala aj pre obecný úrad v športovej 
komisii. Takže viem, èo všetko treba pre to, aby deti sa nenudili a našli sme 
im spoloène vhodné priestory na ich realizáciu. Za môj život som sa stále 
vzdelávala, a zároveò som si urobila nieko¾ko certifikátov, potrebných pre 
ïalšiu prácu. Zároveò som pracovala ako exkluzívna finanèná sprostredko-
vate¾ka pre Fincentrum, kde som sa zoznámila s mojím druhom Jánom, v 
ktorej pracuje ako obchodný riadite¾ do dnešného dòa, èiže stretávam ve¾-
mi ve¾a ¾udí, ktorí riešia a chcú pomôcś s ich finanènou situáciou a snažíme 
sa im pomôcś a ušetriś im nemalé finanèné prostriedky. 
 V roku 2016 sa mi narodil syn Matúš, ktorý je tiež obèanom Kálnice, 
síce je malièký, ale chcem, aby miloval tak Kálnicu ako ja a vïaka nemu 
vidím, èo všetko v obci chýba pre deti, hlavne èo sa týka škôlky, nako¾ko ho 
neprijali do materskej  škôlky tu, v rodnej  Kálnici, ale do materskej škôl-
ky v Beckove. Chcem dopomôcś k tomu, aby naše deti z dediny chodili do 
škôlky a školy tu, v Kálnici. Tohto èasu som na materskej dovolenke. Som 
èlenkou DHZ v Beckove, nako¾ko priate¾ pochádza z Beckova a zúèastòu-
jem sa aj hasièských podujatí, kde preberáme všetko, èo sa deje v oko-
litých dedinách pre deti. Starší obèania nám už pripravili „pôdu“ na žitie 
v našej dedine,  teraz sme my, mladí, na rade, aby sme pripravili „pôdu“ 
najmenším obèanom našej dediny Kálnica.

16. Mgr. Vanda Margolienová
33 rokov, materská dovolenka, NK

 
Vydatá, jedno dieśa. K rozhodnutiu kandidovaś na funk-
ciu poslankyne obecného zastupite¾stva ma viedli via-
ceré dôvody, ktoré ako obèianka a momentálne i ako 
matka na materskej dovolenke viac vnímam. 
 Kálnica je moja rodná dedina, kde sme sa s mojim 
manželom a dcérkou rozhodli aj usadiś. Preto by som 

si ve¾mi priala, aby sa nám tu ako obèanom žilo dobre, aby naša obec roz-
kvitala a hlavne ožila.
 Z môjho poh¾adu aby ožila aj rôznymi kultúrnymi podujatiami, ktoré do 
svojich aktivít zapoja všetky vekové kategórie od detí až po starých rodi-
èov. Jedná sa o finanène nenároèné podujatia ako napríklad vyrezávanie 
svetlonosov, šarkaniáda, vianoèné tvorivé dielne a ve¾a iných kreatívnych 
krásnych spoloèenských akcií, ktoré vytiahnu ¾udí von. 
 Tak isto vybudovanie alebo aspoò sprístupnenie detského ihriska, ktoré 
ve¾mi chýba priamo v obci. Je to miesto, kde sa nielen naše deti, ale i 
samotní rodièia socializujú, èo je ve¾mi potrebné a dôležité.
 Ïalej môj poh¾ad na rozvoj obce súvisí i s novým vypracovaním per-
spektívneho územného plánu obce.
 Tí, ktorí ma poznajú, vedia, že som èlovek, ktorý rád pomáha. Som 
èlovek cie¾avedomý, svedomitý, kreatívny a svoje nápady a povinnosti mám 
tendenciu dotiahnuś do konca. 
 Preto, ak by som bola zvolená za poslankyòu do obecného zastupi-
te¾stva, urobím všetko preto, aby zámery, ktoré mám sa úspešne do toho 
konca aj dotiahli, aby sme boli na tú našu Kálnicu právom hrdí.

17. Mgr. Iveta Poluchová
48 rokov, vedúca pošty, NK

 Matka dvoch detí: syna Michala a dcéry Ingridy, rodin-
ný stav: v partnerstve, vzdelanie: vysokoškolské v štu-
dijnom odbore politológia, dlhoroèná prax a skúsenosś 
v oblasti obecnej samosprávy. Zamestnanie: vedúca 
pošty v Kálnici. 

 Podporujem kandidovanie nových, najmä mladých kan-
didátov do obecného zastupite¾stva, ktorí prinesú „nový vietor“. Dôležitý je 
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hlavne záujem chcieś rozumieś komunálnej politike, nebáś sa argumento-
vaś, v zmysle platných zákonov a legislatívy. Hlavne však poèúvaś svojich 
spoluobèanov, tlmoèiś a obhajovaś ich potreby a požiadavky.

18. Žaneta Potoèková
43 rokov, SZÈO, NK

 Milí obèania, milí volièi! Hneï na zaèiatku tohto môj-
ho príspevku vám chcem ve¾mi pekne poïakovaś za 
vami prejavenú dôveru a podporu vo vo¾bách v roku 
2014. Vaše hlasy rozhodli, že som sa stala poslanky-
òou OZ v Kálnici. Vïaka tejto skúsenosti som si rozšíri-
la vedomosti v oblasti riadenia verejnej správy. Pretože 

mi naïalej záleží na budúcnosti našej obce, tak som sa opäś rozhodla 
uchádzaś o vašu podporu i v týchto vo¾bách. 
 Poznáte ma hlavne ako krèmárku i „kálnickú mamièku“ alebo vedúcu 
FS Kálnická studienka. Ale poznáte ma aj ako ženu, ktorá sa nebojí pove-
daś svoj názor, viem sa postaviś na stranu pravdy a zastaś si hlas verejnos-
ti. Taktiež som sa stala èlenkou stavebnej komisie a rady školy. Práve tu 
som sa snažila byś aktívna a nápomocná. Za úspech považujem zriadenie 
a otvorenie ïalšej triedy v priestoroch materskej školy a zachovanie spôso-
bu stravovania v tomto zariadení. Vïaka petiènej podpore ste i vy svojím 
podpisom vyjadrili nesúhlas dovážaś stravu do kuchyne, a tak stravníci si 
môžu naïalej pochutnávaś na s láskou pripravenom jedle. 
 Do budúcna by som sa chcela venovaś opäś tomu, èo ma najviac baví 
a napåòa a vidím, že i vás to teší - rozvíjaś kultúrno-spoloèenské aktivity. 
Podporovaś èinnosś a vzájomnú spoluprácu miestnych organizácií a spol-
kov. Šíriś dobré meno našej obce prostredníctvom vystúpení FS Kálnická 
studienka. Oživovaś staré zvyky a tradície z minulosti našej obce. Zaobe-
ráme sa aj myšlienkou založenia detskej folklórnej skupiny Malý kálnický 
ochotníèek. Plne si uvedomujem skutoènosś, že pre skvalitnenie života 
v našej obci nestaèí rozvíjaś len kultúru. Viem, že rezervy máme hlavne 
v iných oblastiach. Šanca to napraviś, je vždy. Ale akou cestou sa budeme 
spoloène uberaś do budúcna, je práve vo vašich rukách, milí obèania. 
 Preto by som si dovolila na záver apelovaś na vás, aby ste išli voliś. 
Som presvedèená, že i naša obce, hrdá na tradície, môže byś i moderná 
a pokroková. 

19. RNDr. Ingrid Ševèíková
60 rokov, biochemièka, SNS

Vzdelanie: Prírodovedecká fakulta UK v Bratislave
Pracovná pozícia: primár oddelenia
Rodina: vydatá, 2 deti
Môj prístup k riešeniu problémov a k ¾uïom vidím vo 
forme dialógu a h¾adania kompromisov a spoloènej 
dohody.

Mojimi prioritami v budúcom volebnom období bude:
1. zabezpeèiś pre obyvate¾ov Kálnice dostatok kvalitnej pitnej vody;
2. zachovaś ZŠ s MŠ v Kálnici s dobrou odbornou úrovòou výuky, a záro-
veò transparentnou a odôvodnenou úrovòou finanèných nákladov;
3. riešenie likvidácie biologicky rozložite¾ného odpadu. 

20. Ing. Ivan Šicko
44 rokov, samostatný technik

Absolvoval som Fakultu elektrotechniky a informatiky 
Slovenskej technickej univerzity v Bratislave.
Už šestnásś rokov sa venujem programovaniu riadia-
cich systémov merania a regulácie v oblasti technické-
ho zabezpeèenia budov. V tomto povolaní som získal 
vzśah k precíznosti a dôrazu na detail, ktoré musím 

uplatniś pri uvádzaní riadiacich systémov do prevádzky.
Rodina - manželka a moje dve deti ma nauèili láske a starostlivosti a dávajú 
mi istotu bezpeèného zázemia.
Dúfam, že mi umožníte využiś moje schopnosti aj v práci pre nás všetkých 
v našom obecnom zastupite¾stve. 

21. Jaroslav Šustek
37 rokov, podnikate¾, SNS

Vážení spoluobèania!
Volám sa Jaroslav Šustek a s manželkou Luciou máme 
dvoch skvelých synov. Profesionálne pôsobím ako 
konate¾ a spolumajite¾ vo firme Fulltech s.r.o., ktorá sa 
zaoberá elektroinštalaènými prácami. V obci Kálnica ži-
jem spolu so svojou rodinou takmer osem rokov, poèas 

ktorých sme tu získali ve¾a nových skvelých priate¾ov a našli krásny domov. 
I preto rád pomôžem a dlhodobo podporujem rôzne obèianske, športové 
a iné dobrovo¾nícke združenia v našej obci, okrem iných aj futbalový klub 
TJ Zavažan Kálnica. Taktiež rád trávim èas v „našich“ Kálnických horách, 
ktoré mòa aj moju rodinu oèarili. Mám záujem, aby sa naša obec stále 
zve¾aïovala vo všetkých smeroch a verím, že vïaka svojim skúsenostiam, 
nápadom a zanietenosśou k tomuto môžem aktívne prispieś ako poslanec 
obecného zastupite¾stva, do ktorého som sa rozhodol kandidovaś.

22. Miloš Valoviè
46 rokov, živnostník, Smer - sociálna demokracia

Volám sa Miloš Valoviè. Narodil som as v roku 1972 
v Trenèíne. Od narodenia žijem v Kálnici s menšími 
prestávkami ako škola a základná voj. služba.
 Vyštudoval som SOU v Malinove pri Bratislave, 
odbor záhradník. Keïže po mojom ukonèený SOU 
neotvorili nadstavbový roèník na maturitu, tú som si 

dorábal v záhradníckej škole v Rakoviciach pri Piešśanoch. Pracoval som 
ako záhradník vo firme VUMA. Po skonèený základnej voj. služby ma pre-
pustili a pracoval som v Technických službách v Novom Meste nad Váhom, 
neskôr v ZŤŠÈ Trenèín s vysunutým pracoviskom vo VUMA Nové Mesto 
nad Váhom. Odtia¾ som prešiel do firmy TC. Contact, kde som pracoval 
dvanásś rokov ako záhradník, a keïže to bola malá strojárska firma aj ako 
kooperant. Po uplynutí už spomínaných dvanástich rokov som sa rozhodol 
pre prácu živnostníka v záhradníckom obore, ktorú vykonávam dodnes.
 Mnohí ma poznajú ako èlena miestneho TJ Zavažan, kde som hrával 
futbal od žiackej kategórie až po mužov. Až zranenie ukonèilo moje aktívne 
pôsobenie v klube. V kontakte som ale zostal viac menej ako pomoc so 
záhradníckou údržbou a aj ako fanúšik. Šport a pohyb mám rád. Obèas si 
nájdem èas na turistiku, výlet a sem-tam, keï mi èas dovolí, si zajazdím na 
bicykli. Tiež od detstva som organizovaný chovate¾ v miestnej organizácii 
SZCH.
 Nerád o sebe píšem, aj rozprávam. Nepokladám to ve¾mi za potrebné. 
Byś poslancom je pre mòa dosś ve¾ký záväzok, aj zodpovednosś.
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 Redakcia Kálnických ozvien v súvislosti s vo¾bami do orgánov 
samosprávy obcí (zákon è. 346/1990 Zb. o vo¾bách do samosprávy 
obcí v znení neskorších predpisov) vyhlasuje, že prevzala od Miestnej 
volebnej komisie v Kálnici zoznam zaregistrovaných kandidátov pre vo¾-
by starostu obce a poslancov OZ za úèelom ich uverejnenia v Kálnic-
kých ozvenách. 
 V èase volebnej kampane, èo je obdobie zaèínajúce 30 dní a kon-
èiace 48 hodín pred zaèatím volieb, všetky kandidujúce politické strany 
a všetci nezávislí kandidáti mali zabezpeèený rovnaký prístup k miest-
nym oznamovacím prostriedkom - vrátane publikovania v obecných 
novinách Kálnické ozveny. 
 Redakcia KO poskytla všetkým kandidátom pre vo¾bu starostu
a poslancov obecného zastupite¾stva obce Kálnica rovnaký priestor 
v obecných novinách. Kandidáti ho využili pod¾a vlastného uváženia. 
Poradie kandidátov uverejnených v KO je v súlade s ich poradím na 
kandidátnych listinách. 
 Pretože Kálnické ozveny sa zapojili do volebnej kampane zverej-
nením volebných materiálov kandidátov na starostu a poslancov OZ, 
obecné noviny Kálnické ozveny budú 48 hodín pred zaèatím volieb a v 
èase konania volieb stiahnuté z verejných priestranstiev. 
 Redakcia KO vyhlasuje, že za obsah a rozsah uvedených voleb-
ných príspevkov zodpovedajú výluène kandidáti.

Vyhlásenie Redakcie Kálnických ozvien



V živote èloveka sú chvíle, ktoré sa rôznou silou vryjú do jeho pamäti
a do pamäti jeho spoluobèanov a významne ovplyvnia jeho život. Jednou
z takých pre obèanov našej obce bolo aj založenie Jednotného ro¾níc-
keho družstva pred 60 rokmi. Neboli to jednoduché a pre mnohých ani
bezbolestné chvíle. Myslím si, že z h¾adiska ïalšieho formovania celko-
vého života našej obce sú to chvíle hodné spomienky. Jeho vznik  bol
prirodzeným vyústením pokrokových tradícií obèanov Kálnice, èo prejavili
založením celoobecného družstva na Nový rok 1958, hoci prípravný výbor 
na založenie družstva na èele s Jurajom Kukuèkom vznikol ešte v roku
1952. Avšak vznikla nedôvera v túto formu hospodárenia zo strany výkon-
ných ro¾níkov, a preto sa až v novembri 1957 pre spoloèné hospodárenie
rozhodlo celkom 124 malých a stredných ro¾níkov. 

Ustanovujúca schôdza sa konala 1. 1. 1958. Za predsedu si èlenovia
zvolili Jána Urbana, è. d. 299, a èlenmi správy sa stali Ján Jurík, è. d. 213,
Ján Ševèík, è. d. 290, Adam Valoviè, è. d. 64, Michal Janèo, è. d. 233,
Pavel Hladký, è. d. 269, Ján Krchnavý, è. 287, Rudolf Kukuèka, è. d. 126
a Štefan Hubina, è. d. 111. 

Prvú sejbu družstevníci vykonali v jeseni tohto roka na výmer 127 ha.
Prvým vkladom do mechanizaèného fondu bol traktor Škoda 50, ktorý 
svojmu patronátnemu družstvu venovali Opravovne strojov Nové Mesto nad
Váhom, bývalý Strojstav. Traktoristom sa stal Jaroslav Kukuèa. A v novemb-
ri získalo JRD ïalší traktor Z 25, ktorý bol zverený Jánovi Dovinovi, è. d. 3.

Prvých 50 kráv sa narýchlo sústredilo do drevenej montovanej mašta-
le. V krátkom èase - po výstavbe ïalších objektov pre ŽV - malo JRD 250
ks hovädzieho dobytka a 100 ks ošípaných a jalovièky a býèky boli ešte
ustajnené po súkromných maštaliach v obci. 

Úroda bola, vzh¾adom na vtedajšiu úroveò agrotechniky a mechanizá-
cie, pomerne slušná - 26,2 q pšenice, 24,6 q jaèmeòa 25,1 raži 18,1 q
ovsa z hektára, prièom sa žalo ruène. Výkon žencov bol odmeòovaný 2
pracovnými jednotkami za 8 hodín, prièom hodnota jednotky bola 12 Kès
a 2 kg obilia.

V roku 1960 pribudol na JRD pásový traktor DT 54, Tatra 128, ktorej
vodièom sa stal Pavol Šicko. V tomto roku sa na kálnických poliach prvý 
raz objavili aj samoviazaèe. Bol to významný rok, lebo sa v òom položili aj
základy kálnického chmeliarstva, o ktoré sa od zaèiatku staral Ján Jurík,
pre ktorého sa stalo aj celoživotným poslaním. Jeho úroda sa zberala
z 1 ha a bola 300 q suchého chme¾u.

V nasledujúcich rokoch družstevníkom neprialo ani poèasie. Neuspo-
kojivé celkové výsledky viedli k èastej výmene predsedov. Po J. Urbanovi
sa stal predsedom Ondrej Pavlech a po òom Ján Ševèík.

V roku 1964 èlenovia družstva zverili kormidlo mladému a odborne
zdatnému zootechnikovi a mechanizátori JRD Hrádok Rudolfovi Pagáèovi.

Tento za pomoci vedúcich pracovníkov a úsilia ostatných èlenov družstva
dosiahol za pomerne krátky èas výrazné úspechy v celkovej èinnosti, èo sa
prejavilo i v hospodárení a starostlivosti o èlenov družstva a neskôr i v roz-
voji obce. Výrazne sa zlepšila vybavenosś družstva mechanizáciou, zaèalo
sa s rekultiváciou pozemkov, priemerné úrody obilnín z ha sa zvýšili na 40
q, dosiahlo sa celookresné i celoslovenské prvenstvo v pestovaní chme¾u.
Miliónmi prispela k stabilizácii a rozvoju družstva pridružená výroba, vyrástli
nové budovy a stavby. A tak - ako v nasledujúcich rokoch aj pokraèovala
- sa zaèala konsolidácia a stabilizácia kálnického družstva. Výrazne k tomu
prispela tiež racionálna koncentrácia a špecializácia po¾nohospodárskej
a rozvoj nepo¾nohospodárskej výroby. 
 Tá by nebola úspešná bez dobrého kolektívu vedúcich pracovníkov 
družstva. 
 Pripomeòme si aspoò nieko¾ko základných údajov o JRD z poèiatoè-
ného roku spoloèného hospodárenia: V roku 1959 hospodárilo na výmere
700 ha po¾nohospodárskej a 369 ha ornej pôdy. Výmera záhumienok bola
82 ha. Poèet èlenov bol 124, poèet pracovníkov 126. Celkove sa urodilo
5346 q obilia. Úžitkovosś 1 dojnice za rok bola 1507 l. Družstvo chova-
lo 70 kráv, 217 ks ostatného HD, 28 ošípaných matiek a 349 ostatných
ošípaných. Do štátnych fondov dodalo 1266 q obilia, 400 q zemiakov,
454 q jatoèného mäsa a 71 954 l mlieka. 
 Iste sa nám tieto údaje zdajú úsmevné, ak ich porovnáme s tými,
ktoré sa týkajú obdobia najväèších úspechov družstva v osemdesiatich
rokoch. Po zlúèení s družstvom v Beckove bola v roku 1986 priemer-
ná úroda obilnín 5,16 t/ha, chme¾u 1,25 t/ha, priemerná dojivosś kravy
4 511 l/rok, atï. Do štátnych fondov  družstvo dodalo 1,237 miliónov litrov 
mlieka, 282 ton jatoèného mäsa bez hydiny, atï. 
 Okrem každodennej poctivej práce takmer 450 družstevníkov, to bola
aj zásluha vedúcich pracovníkov družstva, ktorí sa stali súèasśou dynamic-
ky sa rozvíjajúcej Kálnice v tých rokoch. Patria k nim najmä Rudolf Pagáè,
Ing. Ján Kavašòovský, Ing. Miroslav Borcovan, Ing. Florián Zámeèník, Šte-
fan Krchnavý, Štefan Adamaś a ïalší.
 A v neposlednom rade musíme konštatovaś, že v tom èase existovala
aj ve¾mi dobrá spolupráca medzi družstvom a samosprávou, na èele ktorej
bol Adam Krchnavý a neskôr Ing. Miroslav Borcovan.   
 Tí však, ktorí prevzali v śažkých zaèiatkoch na seba zodpovednosś
a riziko viesś družstevníkov, si však zaslúžia našu ve¾kú úctu, vïaku a obdiv 
aj dnes. Okrem iného aj preto, že položili základy následnému dynamické-
mu a úspešnému rozvoju Kálnice v ïalších rokoch. 
 A zakonèím otázkou, na ktorú si nevedia daś odpoveï ani mnohí ešte
i dnes dušou i telom oddaní družstevníci: Quo vadis - Kam kráèaš družstvo
v Kálnici dnes?  Ing. Milan Bušo
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60. VÝROÈIE ZALOŽENIA JRD V KÁLNICI
Pamätáte sa ešte?

 V roku 2018 sa z iniciatívy MO MS Kálnica zaèala spolupráca s MO MS Nesvady. Prvé stret-
nutie èlenov Matice sa uskutoènilo 5.7.2018 pri príležitosti osláv príchodu sv. Cyrila a Metoda 
v Nesvadoch. Naši èlenovia obohatili program piesòami spevokolu Šípkári. V rámci osláv dòa 
ústavy SR sa matièiari z Nesvád 1. 9. 2018 zúèastnili výstupu k Slovanskému dvojkrížu na Ostrý 
vrch a spoloène sme si uctili pamiatku na J.M. Hurbana pri jeho pamätníku v miestnom parku. Na 
základe obojstrannej pozitívnej odozvy z oboch odborov MS veríme, že spolupráca matièiarov 
z Kálnice a Nesvád bude naïalej pokraèovaś úspešne sa rozvíjaś. Ing. Samuel Jelínek

Spolupráca Miestnych organizácií
Matice slovenskej v Kálnici a v Nesvadoch

Pri pamätníku J. M. Hurbana

 Neèakaný hubársky „úlovok“ sa nedávno podaril 
Jánovi Pavlechovi - náhodou našiel skupinu desiatich 
vatovcov, s ktorých si domov odniesol štyri vhodné na 
konzum. Gratulujeme!     DB
Vatovec obrovský, Calvatia gigantea a Ján Pavlech na 
fotke syna ¼uboša.

Dary prírody 

Foto: Ján Valoviè



Púšśanie šarkanov
 Jeden piatok sme išli na kopec púšśaś šarkanov. Ja som mala rybu, aj tak 
mi nelietala. Dobre, že tam bola moja kamarátka Sofia, pretože ona všetkým 
rozlietala šarkanov. Ona žiadneho nemala, tak sa bavila s našimi. Na druhom 
kopci, èo bol oproti, lietal jastrab. Kto nemal šarkana, tak sledoval, ako loví 
myši. Ve¾akrát sa spustil k zemi a nieèo aj držal v zobáku. Keï sme boli hlad-
ní, tak sme zbierali orechy zo zeme. Mojej kamarátke Veronike sa zamotal 
šarkan do stromu, ale sme ho vyslobodili. Krásne nám svietilo slnko a my 
sme sa vrátili do družiny spokojní, lebo sme sa zabavili.          

           Sofi Rozvadská, 3. roèník
Beseda o Aljaške
 Na stredu (3. 10.) som sa ve¾mi tešil, lebo sme mali besedu o Aljaške. 
Bola to skupina, ktorá už u nás v škole prednášala. Volajú sa GREEN LIFE. 
Najskôr sme si zopakovali, èo už vieme o pralese na Sumatre a o mori. 
Potom nám rozprávali o zážitkoch z Aljašky. Videli sme medveïa grizly s mlá-
ïatami. Ukázali nám, ako grizly loví lososy, ktoré vyzerali akoby im lietali do 
papule. Ïalej sme videli vlky, kosatky, tulene, líšky, vráskavca obrovského. 
Táto organizácia má za úlohu zvieratá chrániś, pozorovaś a natáèaś na pred-
nášky. Na Aljaške boli jeden mesiac, spávali v stane, kúpali sa v studenom 
jazere a najviac jedli špagety. Jedlo nosili v plastových nádobách, aby vôòou 
neprilákali medvede. Keï budem dospelý, pôjdem sa tam pozrieś. Beseda 
sa mi ve¾mi páèila.  Riško Šicko, 4. roèník

Tety policajtky v škole
 V našej škole boli tety policajtky, ktoré nás uèili pravidlá cestnej premáv-
ky. Hovorili nám, po akej strane máme ísś po prechode pre chodcov. Tiež 
nám povedali, èo máme robiś na ceste, ak tam nie je prechod a potrebujeme 
prejsś. Kreslili na tabu¾u obrázky, ktorými by sme sa mali riadiś. Ak sme na 
bicykli, máme nosiś prilbu. Teta policajtka s nás pýtala, akú cestu by sme si 
zvolili, keby sme chceli ísś ku kamarátovi a na ceste nie je prechod. Potom 
sa nás pýtali na všelièo. Ukazovali nám, aké obleèenie je vidieś, aké nie je na 
ceste vidieś. Modré trièko je vidieś len na 14 metrov. Cez prechod môžeme 
chodiś na zelenú. Keï vidíme, že na semafore je èervená a nejde auto, je 
bezpeèné zostaś stáś a poèkaś na zelenú. Dali nám pexeso o policajtoch 
a policajných autách. Vyskúšali sme si putá a videli sme aj zamaskovaných 
policajtov. Jeden policajt sa podobal na Jožina Zbažina. To je pieseò. Aj sme 
si ju na konci besedy zaspievali.  Niko Kotleba, 4. roèník

Turistika na Hurbanove lavièky
 Na turistike bolo super. Keï sme tam išli, tak sme museli prekonaś obrov-
ský kopec. Bolo to únavné, ale zvládli sme to. Cestou sme sa dozvedeli, že 
v Kálnici máme vyhasnutú sopku. Daška nám ukazovala hory a hovorila, ako 
sa volajú. Ukázala nám aj Inovec. Potom sme prišli k lavièkám, kde sme desi-
atovali. Oddýchli sme si a išli sme naspäś cez les, ktorý vyzeral strašidelne. 
Bolo tam ve¾a hríbov, ktoré sme si nazbierali domov. Z lesa sme vyšli pri 
vinohradoch a odtia¾ to trvalo už len chví¾u do školy. Keï sme prišli do školy, 
boli sme ve¾mi unavení a nevládali sme sa hraś ani na školskom dvore.

Sofi Hudecová, 4. roèník
Výlet do Beckova
 Bol krásny a slneèný piatok a my sme sa všetci tešili na výlet. Mali sme 
ísś na Beckovský hrad pozrieś kroje. Ráno sme už netrpezlivo èakali na auto-
bus, ktorý nás zaviezol do Beckova. Keï sme prišli na hrad, privítala nás 
sprievodkyòa, ktorá nás rozdelila do štyroch skupín. Naša skupina boli vrab-
ce. Chodili sme po hrade a plnili sme úlohy. Prvá bola taká, že sme skúšali 
chute a hádali vône. Naša skupina uhádla iba so¾. Potom sme sa dozvedeli 
o hrade povesś. Prešli sme do miestnosti, kde bol labyrint a tam sme súśažili, 
ktorá skupina najrýchlejšie dostane gulièku do cie¾a. Strie¾ali sme z luku a išli 
sme aj do kaplnky. Po tejto prehliadke sme si pozreli ešte kroje a išli sme 

na zmrzlinu. A domov sme išli pešo. A to nám 
pani uèite¾ky povedali, že ideme chodníkom, 
ktorým chodil aj J.M. Hurban do Kálnice. Išli 
sme po Hurbanovom chodníku. Išli sme straš-
ným kopcom, až sme sa ocitli pri Hurbanových 
lavièkách. A odtia¾ sme už utekali dolu kopcom 
až do školy. V ten deò sme prešli skoro 9 kilo-
metrov, ale bolo to super.

Karinka Sidorová, 3. roèník

 Tu by som sa chcela poïakovaś pani
Ž. Potoèkovej a pánovi Mgr. M. Feníkovi
za vybavenie vo¾ného vstupu na hrad.

Mgr. Martina Striežencová,
riadite¾ka ZŠ s MŠ v Kálnici

Škola volá...
 Je ráno 31. augusta. Stojím pred základnou školou, ktorá mi nie je cud-
zia, pretože som tu chodila uèiś náboženstvo. Moje pocity v toto ráno boli 
zmiešané. Hlavou mi prebehlo to¾ko myšlienok... Vynoril sa mi prvý deò, 
keï som vstúpila úplne prvýkrát do kálnickej školy. Vtedy bola pre mòa táto 
škola malièká, útulná a hneï som si ju za¾úbila. 
 Je ráno 31. augusta 2018 a stojím v zborovni a prežívam dejà vu. 
S úsmevom na tvári Daška Kmeśová, stojaca v triede, ktorá ma víta už 
v našej škole a s obdivuhodnou životnou energiou Anièka Juríková, ktorá 
ma nanovo zasväcuje do tajov tejto školy. Obidve sa mi  stali ve¾kou opo-
rou v mojom rozbehu. V tento deò sme museli stihnúś toho ve¾a, pretože 
v pondelok sa zaèínal nový školský rok 2018/2019. Klopal už neúprosne 
na dvere, ale my sme ho ešte nechceli pustiś, pokia¾ sme nepripravili našu 
školu pre deti èistou a útulnou. Ruku k dielu pridali aj pani doktorka Ïurí-
ková a moja sestra ¼ubica Babulicová - patrí im ve¾ká vïaka. A opäś sa 
prejavil Daškin talent, pretože ku koncu dòa nielenže škola žiarila èistotou, 
ale bola aj krásne vyzdobená. Aj na toto myslela Daška už poèas prázdnin 
a pripravila výzdobu, ktorá prvý školský deò oèarila nielen deti, ale aj rodi-
èov a hostí. A nový školský rok sme vpustili dovnútra. Bolo síce upršané 
septembrové ráno, ale to vôbec nevadilo deśom, ktoré sa už ve¾mi tešili do 
školy. Slávnostné otvorenie školského roka bolo vo vnútri školy. 
 Na pôde školy sme privítali pána starostu Ing. J. Krchnavého, ktorý 
zaželal všetkým úspešný školský rok a privítal aj našich prváèikov, ktorým 
priniesol darèek od obce. Do prvého roèníka nastúpilo 7 prvákov, v dru-
hom roèníku máme 6 žiakov, v treśom roèníku 2 šikovné tretiaèky a štvrtý 
roèník má 5 fantastických žiakov, ktorí ma prekvapili nielen vedomosśami, 
ale aj samostatnosśou, ktorá tak chýba u mnohých detí. 
 Prvé dni sa niesli v duchu oboznamovania sa so školou, škôlkou, 
zamestnancami. A tu to nadšenie zaèalo opadávaś, pretože mi bolo pove-
dané, že naša školská jedáleò  je v dlhoch. A zaèala realita. Pátrala som po 
informáciách, v akej výške je tento dlh. Posledná informácia znela 7000 €.
Smutná správa, ale nie je to neriešite¾ná situácia. Dozvedela som sa, že 
bola spísaná petícia na zachovanie školskej kuchyne. Pod petíciou bolo 
štyristo podpisov. Teraz sa stravuje v školskej jedálni 57 stravníkov. A pre-
èo toto všetko píšem? Pretože by som chcela poprosiś ¾udí, ktorí pomohli 
svojím podpisom, aby sa zachovala kuchyòa a školská jedáleò, aby nám 
pomohli ešte raz. Prosím, skúste našu kuchyòu zachrániś! Prihláste sa 
na obedy a tým pomôžete škole! Urèite by bolo super, keby kuchyòa mala 
viac stravníkov. Tým by sme mohli nakúpiś nové zariadenie, pretože to, kto-
ré je tam teraz, bude treba už vymeniś. Verím, že moja prosba nezostane 
len na papieri, ale nájde aj nových stravníkov. 
 Ve¾mi by som chcela poïakovaś aj ¾uïom, ktorí sa mi neotoèili chrbtom, 
ale podali  pomocnú ruku. Boli to nielen moje kolegyne v ZŠ a MŠ, ale aj 
pán starosta Ing. Krchnavý a zamestnankyne obecného úradu pani Šicko-
vá a pani Záhumenská. Ve¾mi ïakujem aj za poradenie pani Mgr. J. Dur-
covej, ktorá je predsedníèkou RŠ a touto cestou chcem poïakovaś aj pani 
Mgr. K. Harmadyovej, ktorá nám ve¾mi pomáha v „upratovaní nášho dlhu v 
jedálni“. A ešte jedno ve¾ké ïakujem patrí pánovi Ing. M. Bušovi  za úpravu 
celého nášho školského areálu. 
 A na záver len jedno prianie mám, aby sa našej školièke darilo a aj nám 
všetkým, ktorí sme v nej.  Martina Striežencová 
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Základná škola

Spoloèenská kronika (jún - december 2018)
Uzavreli manželstvo:  Filip Valoviè - Katarína Žáková
       Milan Praslièka - Patrícia Dedíková
       Ján Masár - Ing. Danica Skovajsová
       Viktor Hirschner - Patrícia Proksová
Blahoželáme
50 rokov: Marián Kubiš, Štefan Valoviè, Roman Janega,
   Štefan Tomášech;
60 rokov:  Ján Šicko, Ján Klinèúch, RNDr. Ingrid Ševèíková; 
70 rokov: Marta Urbanová, Ing. Ján Kvašòovský, Ivan Jamrich,
   Jaroslav Stano, Tibor Valoviè, Dušan Šicko, Peter Mordin,
   Božena Bolechová, Anna Hladká, Helena Krchnavá;
80 rokov: Ján Kucharoviè, Emília Kulichová, Ján Pavlech;
Rozlúèili sme sa: Ján Škulec, Anna Hladká, Svetluša Suchá,
      Dominik Mordin, Jaroslav Hladký
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 28. júna 1914 zazneli v bosenskom Sarajeve 
„historické“ výstrely. Vypálil ich na následníka tró-
nu Františka Ferdinanda d´Este a jeho manželku 
Žofiu srbský študent Gavril Princip. Vládnuce kruhy 
v Budapešti a Viedni atentát okamžite využili ako 
„casus belli“ (zámienku) na prípravu výbojnej vojny. 
Na vojnovú hystériu a štrnganie zbraní pohotovo 
reagovali Slovenský týždenník a Robotnícke noviny 
varovnými èlánkami, v ktorých o. i. napísali: „Sara-
jevský atentát mal by byś vládnucim kruhom dôraz-
ným mementom. Katastrofálna politika vojnových 
štvaníc si zahráva s celou existenciou monarchie... 
Celé národy sú napriek zákonom utláèané a nemajú 
najmenší dôvod vylievaś krv za svojich utláèate¾ov.“ 
Žia¾, vylievali. Hlas pokrokovej slovenskej tlaèe 
a demokratickej verejnosti v štátom organizovanej 
vojnovej hystérii zanikol. 
 Na sviatok sv. Anny (26.7.1914), necelý mesiac 
po atentáte, bola vyhlásená všeobecná mobilizá-
cia. Do zbrane boli povolané roèníky 1882 - 1893, 
neskôr 1865 - 1900. Za vyhýbanie sa brannej 
povinnosti alebo dezerciu hrozil trest smrti. Povo-
lanci zo stredného a severného Slovenska nastu-
povali disciplinovane k 71. pešiemu trenèianskemu 
(drotárskemu), 15. honvédskemu pluku a ïalším 
útvarom. 
Kde skonèila „vychádzka na Belehrad“ 
 Už o dva dni Rakúsko-Uhorsko vypovedalo voj-
nu „neposlušnému“ Srbsku a vzápätí zaèalo cez 
Dunaj delostrelecky ostre¾ovaś Belehrad. Z lokál-
neho konfliktu sa okamžite rozpútala vojna dvoch 
koalícií –ve¾mocí Dohody a Ústredných mocností. 
1. 8. 1914 vyhlásilo Nemecko vojnu Rusku, o tri 
dni aj Francúzku a vtrhlo do neutrálneho Belgicka, 
Anglicko sa pripojilo k svojmu spojencovi, k Fran-
cúzku, o päś dní vyhlásilo Rakúsko-Uhorsko vojnu 
Rusku, o týždeò zas Anglicko a Francúzsko habs-
burskej monarchii. Neskôr sa k Dohode pridali Ta-
liansko, Grécko, Portugalsko, Rumunsko a v máji 
1917 i USA. 
 Generálne štáby a politici v Budapešti a Vied-
ni rátali s krátkou bleskovou vojnou, pohodovou 
„vychádzkou na Belehrad“. Avšak už prvé dni voj-
ny ich vyviedli z krutého omylu. Hrdinsky sa bráni-
acich Srbov nepokorili a ruskú armádu, náhliacu 
sa na pomoc spriatelenému Srbsku v pohorí Kar-
pát, nezadržali. Práve naopak. Generalita „zabud-
la“ na vývoj vojenskej techniky a netakticky hnala 
jazdectvo a pechotu v tradièných radoch rovno 
pred sústavnú pa¾bu po prvý raz v bojoch hromad-
ne nasadených gu¾ometov. V pohorí Karpát i na 
pláòach Halièe zbytoène tiekla krv. Bilancia strát 
po prvých troch mesiacoch (január až apríl) bola 
hrôzostrašná: sedemsto tisíc màtvych, zranených 
a zajatých. Frontová èiara sa pritom neposunula ani 
o meter. 
Krvavá daò vojnovému Molochovi
 Rakúsko-uhorská armáda mala v priebehu vojny 
zo všetkých vojsk najväèšie straty - 1,2 mil. voja-
kov. Zo Slovenska bolo zmobilizovaných vyše 400 
tisíc mužov, z ktorých v Karpatoch (ruský front), na 
pláòach Halièe, v srbských horách, èi v rozbúre-
ných riavach talianskych Álp (Piava) našlo pred-
èasný hrob takmer 70 tisíc. Do rodnej Kálnice sa 
nikdy nevrátilo 29 vojakov a raz to¾ko sa dlho lieèilo 
z rôznych zranení a chorôb. V porovnaní s oko-
lím ide o najvyšší poèet obetí, v okresnom Novom 
Meste nad Váhom to bolo „iba“ 55 a v susednom 
Beckove 20. 
Keï sa ženy oháòali s kosou 
 Krutosś a absurdnosś vojny nepociśovali iba 
vojaci v zákopoch, ktorí dennodenne pozerali smrti 
do oèí, ale i „v mierovom“ zázemí. Odchodom troch 

štvrtín mužskej populácie na front odpadol ich tra-
dièný sezónny zárobok v lesoch, na stavbách, èi 
ve¾kostatkoch. V Kálnici sa od nepamäti praktizova-
la svojská sedliacka výpomoc - vlastníci konských 
záprahov ochotne pomáhali menej vybaveným 
hospodárstvam pri orbe èi zvážaní úrody z vàško-
vatých èastí chotára. Na revanš sa im odplácali 
primeranou výpomocou na ich poliach. Túto „ozdo-
bu“ starosvetskej dediny, vzápätí po všeobecnej 
mobilizácii, zlikvidovala násilná rekvirácia konských 
záprahov a postrojov pre potreby armády. Ešte tvrd-
ším úderom zbedaèenej dediny bola ïalšia rekvirá-
cia obilia a mäsových zvierat. ¼uïom ponechali iba 
18 kilogramov zrna na mesiac pre 4-èlennú rodinu. 
V śaživej situácii si najhrdinskejšie poèínali opuste-
né ženy, ktoré sa chytali nielen motyky, ale vede-
li sa oháòaś aj kosou a dokázali vykúzliś akú takú 
potravu pre hladné deti a starých rodièov. 
 Kálnica ani pred vojnou nebola idylickým záve-
trím èi oázou pokoja. Agrárnu obec tvorili strední 
i menší ro¾níci, bohatší „amerikáni“, obchodníci, 
priekupníci, ale i chudobné a nemajetné vrstvy bez-
zemkov. To urèovalo i charakter prejavov sociálne-
ho pnutia. Vojnový stav však spôsobil, že v nepriaz-
nivom spoloènom osude si zrazu všetci boli rovní. 
Rovní v biede. Vtedy sa hovorilo: „Už sa ani nepýta-
me, ako budeme žiś, ale èi vôbec budeme žiś“. Ale 
žili a prežili. 
Dlhý èas èakania
 28. 10. 1918 v Prahe a 30. 10. 1918 v Marti-
ne bol vyhlásený spoloèný štát Èechov a Slovákov, 
no dúha mieru a pokoja na našom nebi nezažiarila. 
Práve naopak. Opäś sa dostali k slovu zbrane a opäś 
tiekla krv. Po povestných rabovaèkách, pri ktorých 
zahynul i jeden obèan Kálnice, 4. 11. 1918, poèas 
novomestského jarmoku, maïarskí vojaci zastrelili 
7 trhovníkov. Ïalšie krvavé incidenty sa udiali aj na 
železniènej stanici. Po vzniku Maïarskej republiky 
rád opäś zarinèali zbrane. Vpád maïarských èer-
vených gárd na Slovensko sa chápal ako pokus 
o obnovu starého Uhorska. Do radov obrancov sa 
zaradila i Kálnica, ktorá ponúkla 12 dobrovo¾níkov, 
no vojenskú uniformu poèas mobilizácie oblieklo až 
6 mladších roèníkov. Nieko¾komesaèné boje o Slo-
vensko (trvali do uzavretia prímeria 24. 6. 1919) 
ešte väèšmi rozvrátili vojnou podlomené hospodár-
stvo, zásobovanie a verejný život. 
 Zložité obdobie brzdilo aj konštituovanie obec-
nej samosprávy. Až 29.10.1920 sa uskutoènilo prvé 
zasadnutie obecného zastupite¾stva. Malo strieda-
vo dusný a mrazivý priebeh. Roèný rozpoèet schvá-
lilo vo výške 15 tisíc Kè (neskôr 20 tisíc Kè), no tzv. 
„váleèná“ pôžièka - cenné papiere v hodnote 6 tisíc 
Kè, uložené v centrálnej banke v Budapešti, po 
zániku monarchie zostali iba bezcenným zdrapom 
papiera. V obecnej pokladnici bolo iba 1100 Kè 
z prenájmu po¾ovného práva. Už èoskoro sa schvá-
lený rozpoèet ukázal nereálny a každoroèný deficit 
uhrádzali predajom obecného majetku, výnosmi 
z pozemkovej dane a enormne zvýšenými (o 100 
- 500%) obecnými prirážkami. Èasś poplatkov za 
vybavenie úradných dokladov a z taneèných zábav 
bola urèená na „vyšatenie chudobných“. Priestup-
kové pokuty z „chudobného fondu“ presunuli na 
prevádzkovanie okresného sirotinca v Beckove. 
Od roku 1920 si museli pritiahnuś opasky vzh¾adom 
na „mimoriadne pomery“ aj richtár, poštár a obecní 
sluhovia, ktorí zaèínali s platom 100 Kè mesaène. 
 Ešte nedozreli plody povojnovej konsolidácie, 
keï z èista-jasna udrel „èierny piatok“ (29. 10. 
1929) - katastrofálne zrútenie kurzov na newyorskej 
burze a následné rozloženie menových vzśahov 
a obchodu. Chápadlá svetovej krízy devastujúco 

zasiahli i slovenský priemysel a po¾nohospodárstvo. 
Výnimkou nebola ani podhorská Kálnica. Nákupné 
ceny obilia a neskôr živoèíšnych produktov klesli 
o polovicu, pridružila sa i neúroda a záchranný pás 
neposkytlo ani dovtedy úspešné drevárstvo. Lesy 
Inoveckého pohoria boli po pôde druhým najvý-
znamnejším zdrojom obživy. A tak cite¾ne chýbali 
zárobky za śažbové a výsadbové èinnosti, údržbu 
lesných ciest, oplôtkov po¾ovných revírov, èi fur-
manèenie. Žia¾, pracovité ruky nepotrebovali ani 
v susedných krajinách, do USA sa podarilo dostaś 
zásluhou svojich príbuzných „za lepším chlebom“ 
iba malej skupine mladých ¾udí. 
 V kritickej situácií obec získala subvenciu na 
núdzovú stavbu - úpravu jednej chotárnej cesty 
a doplnila ju o zbierku na sociálnu výpomoc neza-
mestnaným v celkovej sume 46 tisíc Kè. Po viace-
rých zamietnutých žiadostiach koneène prišlo do 
obce zopár štátnych stravovacích poukážok, tzv. 
„žobraèeniek“. Za jednotkovú hodnotu 20 Kè si 
mohol nezamestnaný kúpiś 10 - 12 kg chleba na 
týždeò pre celú rodinu. Až v roku 1937 sa do „limitu 
státni peèlivosti“ dostalo takmer pol stovky najpo-
stihnute¾nejších mnohodetných rodín bez vlastnej 
strechy nad hlavou. 
Charita verzus pieta
 Najstarší pamätníci tohto hektického obdobia 
zhodne udávajú, že všetko úsilie dediny sa sústre-
dilo na zmiernenie vojnového a povojnového utrpe-
nia a na nevyhnutnú pomoc opusteným vdovám, 
sirotám, zdravotne postihnutým navrátilcom a bez-
branným starým ¾uïom. Našej generácii, ktorá žije 
v diametrálne odlišných podmienkach, neprináleží 
posudzovaś, èi bolo alebo nebolo správne upred-
nostòovaś tieto humánne poèiny pred pietnymi 
aktami. 
 Následné dejinné udalosti, ktoré sa v rytme 
„osudových osmièiek“ postupne reśazovite prekrý-
vali, nepríliš umožòovali vracaś sa k spomienkam na 
vojnu a jej obete. 
 V týchto dòoch si svetová verejnosś pripomína 
sté výroèie ukonèenia v dovtedajšej histórií ¾udstva 
najstrašnejšej vojny. Na pietnych miestach - pri 
pomníkoch, pamätných tabuliach, èi roztrúsených 
hroboch padlých na okrajoch krvavých frontových 
línií pribúdajú vence, kvety i symbolické „èervené 
maky“. 
 Je potešite¾né, že pri tejto príležitosti ožili spo-
mienky na svojich padlých spoluobèanov aj v Kálni-
ci. Z iniciatívy MO Matice Slovenskej a jej predsedu 
Ing. M. Borcovana, miestnych aktivistov, sponzorov 
a s finanèným prispením obecného úradu pribudla 
k doterajšej pamätnej tabuli obetiam 2. sv. vojny 
i pamätná tabu¾a 29 zmareným životom našich 
spoluobèanov v 1. sv. vojne. Dôstojný pietny areál 
bude nielen oživovaś spomienky na ich nedobrovo¾-
ný odchod do veènosti, ale i mementom, výstrahou 
a výzvou pre demokratickú verejnosś, aby sa dôraz-
nejšie postavila proti súèasným negatívnym javom, 
tendenciám a hrozbám (terorizmus, neofašizmus, 
extrémizmus, antisemitizmus, rasizmus, rozdúcha-
vanie územných konfliktov a pod.). 
Varovne zdvihnutý prst médií
 Pred sto rokmi pokroková slovenská tlaè a demo-
kratická verejnosś predvídavo a ostro odsúdila hluè-
né rinèanie zbraòami a „vychádzku na Belehrad“. 
Dnes citlivo držia prst na pulze doby viaceré mien-
kotvorné periodiká. Denník PRAVDA, 24. 7. 2018 
píše: „Èo sa to v Európe deje? Pocity neistoty 
z budúcnosti, prehlbovanie sociálnej nerovnosti, 
spoloèenské napätie, rozklad tradièných hodnôt. 
¼udia, Európania, zastavme to! Kým je èas!“

   Štefan Šicko

Ohlas na èlánok „Nezabudnime a pripomínajme si“ v KO èíslo 2 z 30. 11. 1917

AJ V KÁLNICI ZAŽIARIA „Èervené maky“
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 V histórii nášho štátu je nieko¾ko udalostí, ktoré nielen pre mladú, ale aj 
pre vèaššie narodenú generáciu, èasom upadli do zabudnutia. Jednou z nich 
je i doposia¾ zamlèované obdobie tzv. Malej vojny, ktoré bezprostredne pred-
chádzalo i nasledovalo po vyhlásení Slovenského štátu dòa 14. 3. 1939.
A v tomto období padol na Podkarpatskej Rusi kálnický obèan Štefan Roško. 
 Udalosś, o ktorej sme doposia¾ v našej obci takmer niè nevedeli. Súviselo 
to zo skutoènosśou, že do urèitej doby bol nepresne uvádzaný ako Štepán 
Roèko, identitu ktorého zistil až pplk. PhDr. Eduard Stehlík z Vojenského 
historického ústavu (VHÚ). V tejto súvislosti je potrebné pripomenúś, v akom 
období  našich slovenských dejín vznikla i jej podobnosś zo súèasnosśou, keï 
ve¾moci vo svoj prospech diktujú malým štátom svoju ve¾mocenskú politiku.
 Nemecká ríša na èele s Hitlerom v snahe rozšíriś svoje územia smerom 
na východ, potrebovala rozbiś v tej dobe silné Èeskoslovensko. Svoje územ-
né požiadavky zaèala napåòaś na základe predchádzajúcej Mníchovskej 
konferencie (29. 9. 1938), kde ve¾moci vyhoveli nátlaku Hitlera a umožnili 
mu zabraś èasś Èeskoslovenska - Sudety. Už od vzniku Èesko-Slovenska 
v októbri 1918 sa slovenskí poslanci v sneme snažili dosiahnuś autonóm-
ne federatívne usporiadanie štátu ako štátu dvoch rovnoprávnych národov 
Èechov a Slovákov. Podarilo sa to dòa 6. 10. 1938 po sneme v Žiline, na 
základe ktorého na Slovensku vznikla autonómia, ktorú uznala nielen vlá-
da Èeskoslovenskej republiky, ale i vlády ostatných štátov. Túto významnú 
skutoènosś v našej štátotvornej slovenskej histórii naša generácia nepozná 
a ani sa neuvádzala. Je dôležité vedieś, že s výsledkom Mníchovskej kon-
ferencie nebolo spokojné nielen Maïarsko, ve¾ký spojenec a nasledovate¾ 
Hitlera, ale ani Po¾sko, ktoré sa snažili o revíziu Trianonskej zmluvy, ktorá 
bola základom pre vznik Èeskoslovenska po prvej svetovej vojne. Tieto 
územné požiadavky voèi ÈSR neboli riešené v rámci Mníchovskej konferen-
cie, ale boli uvedené len v poznámke k nej. Ich nespokojnosś sa prejavila 
v následnej 1. Viedenskej arbitráži zo dòa 2. 11. 1938, v dôsledku ktorej 
ÈSR, a tým i Slovenská autonómna republika, po strate Sudet prišla o ïalšie 
územie južného Slovenska, Podkarpatskú Rus i èasś územia na hraniciach 
s Po¾skom. Boli vytýèené nové hranice a zvyšná slovenská èasś získala štatút 
autonómnej Slovenskej krajiny v rámci ÈSR. Tieto územia i Podkarpatskú 
Rus vtedajšia èeskoslovenská armáda musela urýchlene opustiś a vedením 
autonómnej vlády Slovenskej krajiny, ktorá vznikla, bol poverený Dr. Jozef 
Tiso. Hneï po vyrieknutí arbitrážneho rozsudku Maïarsko zaèalo pridelené 
územia násilne obsadzovaś, prièom dochádzalo k stretom medzi armádami. 
Maïari ani tieto novovytvorené hranice nepokladali za definitívne a po zabratí 
územia pripravovali prepad i zvyšného územia v prospech Maïarska, o èom 
sa dozvedela aj vláda Slovenskej krajiny. Zistili, že prebiehajú rokovania s Hit-
lerom, spoloène s Po¾skom, cie¾om ktorých bolo si privlastniś i zvyšnú èasś 
územia Slovenskej krajiny, a túto si rozdeliś medzi sebou. Nielenže rokovali 
s Hitlerom na definitívnom rozbití ÈSR, ale postupne zaèali svojvo¾ne prekra-
èovaś hranice, vyvolávaś šarvátky a obsadzovaś ïalšie územia nad rámec 1. 
Viedenskej arbitráže. Predpokladalo sa, že 23. 3. 1939 zaènú s inváziou na 
obsadenie celého územia Slovenskej krajiny. V tejto napätej situácii bol dòa 
13.3.1938 zvolaný Slovenský snem do Bratislavy a predseda vtedajšej   už 
autonómnej Slovenskej krajiny Dr. Jozef Tiso išiel do Berlína h¾adaś ochranu 
i riešenie kritickej situácie u Hitlera. Jednanie nebolo jednoduché, dožadoval 
sa ochrany pred týmto zámerom. Po návrate z Berlína priamo na Slovenský 
snem, predniesol ultimatívnu požiadavku Hitlera: „Máte dve možnosti, buï 

vyhlásite samostatnosś, alebo maïarskú okupáciu!“ Výsledok je už všeobec-
ne známy, a tak 14. 3. 1939 bol vyhlásený Slovenský štát a Dr. Jozef Tiso sa 
stal jeho prezidentom. Týmto dòom ÈSR sa rozpadla na 2 èasti - „Protektorát 
Èechy a Morava“ a „Slovenský štát“!
 Maïarská armáda v tejto dobe už zaberala i ïalšie územia Východného 
Slovenska, v èom im v priamych bojoch bránili slovenské jednotky i domo-
brana. A práve v týchto bojoch, v deò vyhlásenia Slovenského štátu, padol 
i èatár Štefan Roško z Kálnice. Po obsadení Podkarpatskej Rusi a èasti 
Východného Slovenska maïarská armáda v noci z 22. 3. na 24. 3. 1939 
prekroèila spoloèné dovtedajšie hranice. Zbombardovali Spišskú Novú Ves 
a zaèala inváziu na Slovensko, èomu slovenská vláda snažila sa zabrániś nie-
len vojenskou, ale i diplomatickou cestou u Hitlera. A tak dòa 24. 3. 1939 
bolo dohodnuté prímerie. Následne, už v druhej Viedenskej arbitráži zo dòa 
4. 4. 1939, boli urèené nové hranice medzi Maïarskom a Slovenským štá-
tom, v dôsledku èoho Slovensko prišlo nielen o Podkarpatskú Rus a Južné 
Slovensko, ale i o èasś Východného Slovenska. 
 Poèas tohto obdobia, oznaèovaného ako Malá vojna, prišlo o život ve¾a 
civilistov i 563 vojakov, prièom v priamom boji úplne jednoznaène padli len 
3 vojaci: èatár aspirant Juraj Plesèak, Štefan Halienka a èatár Štefan Roško 
z Kálnice.
 K tejto informácii som sa dostal pri štúdiu archívneho materiálu, a nako¾ko 
o tejto udalosti sa v Kálnici nehovorilo, a až na p. Jána Krchnavého, staršieho 
(Grymutka), mi nikto nevedel o padlom niè bližšie povedaś, h¾adal som i na 
internete ïalej a podarilo sa mi získaś o padlom nasledovné informácie, ktoré 
mi neskoršie doplnili a upresnili u rodiny Zitovej z Dvorov, ktorí doposia¾ s rodi-
nou padlého udržiavajú písomný kontakt a vymieòajú si rodinné informácie.
 Štefan Roško sa narodil 16. 4. 1912 v Green Island, štát New York, 
v USA. Bol slovenskej národnosti, evanjelického vyznania. Mal vychodenú 
obecnú školu a dve meštianky a zaèal robiś ako robotník. Prisśahoval sa do 
Kálnice a býval vo Dvoroch v dome è. 168, kde bývali i jeho najbližší príbuzní. 
Tu získal i domovské právo. V súèasnosti je to stará èasś domu pani Zitovej vo 
Dvoroch, kde býva rodina Hláveková. Po nastúpení základnej vojenskej služ-
by 1. 10. 1934 u 41. pešieho pluku, bol postupne prevelený a povýšený na 
desiatnika, s èím odišiel 13. 10. 1936 do zálohy. Rozhodol sa ale vo vojen-
skej službe pokraèovaś, a preto dobrovo¾ne, už ako poddôstojník, pokraèoval 
v èinnej službe u svojho pluku, neskoršie bol prevelený k 11. rote hranièiar-
skeho pluku 6 a naposledy k 9. rote pešieho pluku 7 „Tatranského“, ktorý bol 
dislokovaný na Podkarpatskej Rusi. Tu poèas jej obsadzovania maïarskou 
armádou padol v priamom boji 14. 3. 1939 pri Toruni na Podkarpatskej Rusi.
 Zapísal sa tak do histórie tých, ktorí položili život za svojbytnosś slovenské-
ho národa a na ktorých sa akosi pozabudlo. Èesś jeho pamiatke!
 Nech i tento èlánok je pripomienkou nielen na nášho bývalého spoluob-
èana, ale i na zložité obdobie,  v ktorom sa slovenská štátnosś ve¾mi śažko 
rodila a ešte śažšie ju bolo udržaś. Na obdobie, v ktorom ve¾ké geopolitické 
zámery mocností zavliekli svet, podobne ako sa deje i teraz, do znièujúcej 
vojny.  Použitá literatúra:       Ing. Miroslav Borcovan
iVHA Bratislava, SKL, Štefan Roško,nar.1912, 541/1934 DOV Trenèín/Nit-
ra Slovensko-Maïarské r. 1938-1945 pomedzie, Martin, Hetenyi, 2008 
Ladislav Deák: Malá vojna, 1993 Anton Rašla: Proces s Dr. Jozefom 
Tisom, Tatrapres, 1990

Malá vojna a èatár Roško z Kálnice

KÁLNICKÉ ozveny

 KD v mesiaci máj usporiadal s p. Potoèkovou 
autobusový zájazd do ZOO Bojnice. Zúèastnilo 
sa 21 úèastníkov, medzi úèastníkmi boli aj deti so 
svojimi starými rodièmi. Deti dostali aj malé sladké 
prekvapenie od pohostinstva Potoèek. 
 Výbor KD dlho pripravoval stretnutie s dôchod-
cami zo Selca, s ktorými máme už dlhšiu dobu 
priate¾ské posedenia. V tomto roku nám po¾ov-
nícke združenie Sever prepožièalo na tento úèel 
chatu Dorotkové. Na tejto akcii sa zúèastnilo 56 
dôchodcov. Spev, opekaèka, krásne poèasie, 
milé posedenie pri harmonike, toto všetko dotvá-
ralo krásne podujatie v lone kálnickych hôr. Pri 
rozlúèke sme sa poïakovali, my Selèanom a oni 
nám, podali sme si ruky a jeden „kapurkový“ na 
rozlúèku ukonèil naše stretnutie plné spomienok 
a pekných slov. Úprimná vïaka všetkým tým, ktorí 

pomohli toto stretnutie zorganizovaś a tiež po¾ov-
níckemu združeniu Sever za ich chatu a spoluprá-
cu a trpezlivosś s nami dôchodcami. 
 V júli, už tradiène, sme usporiadali pešiu túru 
do Klíže na salaš k p. Birasovi. Kto si trúfol, išiel 
peši, niektorí autom, 38 úèastníkov urèite nebano-
valo, pekné poèasie, milé privítanie, dobrá strava 
a nálada zanechali pekné spomienky. Vïaka vám, 
ktorí ste sa zúèastnili.       
 Na konci júla sme ešte pripravili malé posede-
nie v Sklepárovci, spojené s opekaèkou. Pre tých, 
ktorí sa nemohli zúèastniś stretnutia so Selèanmi, 
sme si radi s ostatnými pripomenuli toto krásne 
stretnutie. Premietnutie fotografií a videozáznamu 
z vystúpenia Selèanov z ich vlastnej humornej tvor-
by, ktorá by sa dala nazvaś „Povzdych mnohých 
dôchodcov“, živo pripomenulo toto stretnutie. 

Vystúpenie Selèanov prekvapilo všetkých prítom-
ných, èo potešilo výbor KD, ktorý toto stretnutie 
usporiadal a za ktoré nám pekne poïakovali a my 
ïakujeme našim hosśom zo Selca. 
 Na konci augusta sme tiež pripravili (tento rok 
sami, bez Váhovanky), kúpanie v Podhajskej. Bolo 
nás 44, no 6 dôchodcov sme pozvali z Koèoviec, 
aby sme naplnili autobus. Pekná akcia.
 Každoroène KD pripravuje výstavu ovocia a 
zeleniny v èase kálnických hodov, no bohužia¾, 
nako¾ko jeseò sa prihlásila tento rok ve¾mi skoro, 
a mnohé produkty jesene sú už dávno pozberané, 
kvety odkvitnuté, tak sa výbor KD rozhodol toh-
to roku výstavu nerobiś. V budúcnosti plánujeme 
výstavu usporiadaś možno skôr, teda s prihliadnu-
tím na poèasie. Výbor KD sa teší na ïalšie spoloè-
né akcie.    G. Peèitová, predsedníèka KD     

V krátkosti o èinnosti Klubu dôchodcov v druhom polroku 2018



Obecné zastupite¾stvo sa od 25. 4. 2018 zišlo dvakrát a prijalo nasle-
dovné uznesenia:
221-2018/Z - OZ schva¾uje program rokovania OZ s navrhnutými zmenami.
222-2018/Z - OZ berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení prijatých na 23. 
zasadnutí OZ, konaného dòa 25. 4. 2018.
223-2018/Z - OZ berie na vedomie správu audítora za rok 2017.
224-2018/Z - OZ berie na vedomie stanovisko hlavnej kontrolórky k Závereè-
nému úètu za rok 2017.
225-2018/Z - OZ schva¾uje Závereèný úèet obce Kálnica a rozpoètové hospo-
dárenie za rok 2017 bez výhrad. OZ schva¾uje použitie prebytku rozpoètového 
hospodárenia na tvorbu rezervného fondu vo výške 45 254,53 €.
226-2018/Z - OZ berie na vedomie správu hlavnej kontrolórky obce z vykonanej 
kontroly v Súkromnom centre špeciálno-pedagogického poradenstva v Kálnici. 
227-2018/Z - OZ schva¾uje plán kontrolnej èinnosti hlavnej kontrolórky obce na 
II. polrok 2018. OZ poveruje  hlavnú kontrolórku obce výkonom kontrol pod¾a 
plánu kontrolnej èinnosti. 
228-2018/Z - OZ schva¾uje navýšenie dotácie obce pre TJ Zavažan Kálnica 
o 2 000 €.
229-2018/Z - OZ schva¾uje zakúpenie nového dúchadla pre ÈOV VH 50 v Skle-
párovci v sume 1 350 €.
230-2018/Z - OZ schva¾uje rozpoètové opatrenie è. 3/2018, a to: navýšenie 
kapitálových príjmov o 253 783 € - dotácia NFP na nákup traktora, navýšenie 
bežných výdavkov o 3 350 € - dúchadlo ÈOV VH 50 - 1 350 €, dotácia pre 
TJ Zavažan Kálnica - 2 000 €, navýšenie kapitálových výdavkov o 253 783 €
- nákup traktora. 
231-2018/Z - OZ schva¾uje program rokovania OZ s navrhnutými zmenami. 
232-2018/Z - OZ berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení prijatých na 24. 
zasadnutí OZ, konaného dòa 20. 6. 2018.
233-2018/Z - OZ Obecné zastupite¾stvo obce Kálnica, na základe § 166 ods. 
3 zákona è. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu volebného práva a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov, v znení neskorších predpisov a v súlade s roz-
hodnutím predsedu Národnej rady SR o vyhlásení volieb do orgánov samo-
správy obcí, ktoré bolo uverejnené v Zbierke zákonov SR pod è. 203/2018 
Z. z., urèuje pre vo¾by poslancov obecného  zastupite¾stva a starostu obce, 
ktoré budú dòa 10. novembra 2018, jeden volebný obvod. b) Starosta obce 
predložil OZ návrh na urèenie poètu poslancov OZ na celé volebné obdobie 

2018 - 2022: 9 poslancov.  
234-2018/Z Obecné zastupite¾stvo obce Kálnica urèuje v súlade s § 11 ods. 3 
zákona Slovenskej národnej rady è. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení, v zne-
ní neskorších predpisov na celé nasledujúce volebné obdobie 2018 - 2022 
poèet poslancov Obecného zastupite¾stva obce Kálnica 9. c) Starosta obce 
predložil OZ návrh na urèenie úväzku funkcie starostu obce v období 2018 - 
2022 v plnom rozsahu 100 % plný úväzok.
235-2018/Z - Obecné zastupite¾stvo obce Kálnica urèuje v súlade s § 11 ods. 
4 písm. i) zákona Slovenskej národnej rady è. 369/1990 Zb. o obecnom zria-
dení v znení neskorších predpisov na celé nasledujúce volebné obdobie: 2018 
- 2022 rozsah výkonu funkcie starostu obce Kálnica 100% - plný úväzok. 
236-2018/Z - OZ schva¾uje roèné poistenie na traktor s nakladaèom vo výške 
1 464,81 €, prívesný vozík vo výške 353,95 €, drviè konárov 96,96 €, sada 5 
ks kontajnerov 56,66 €.
237-2018/Z - OZ berie na vedomie informáciu starostu obce oh¾adom kana-
lizácie obce, Ministerstvom pôdohospodárstva a rozvoja vidieka schválený 
nenávratný finanèný príspevok vo výške 2 861 916,29 €, celkové oprávnené 
výdavky projektu schválené vo výške 3 012 543,46 €, spoluúèasś obce 5% - 
150 627,17 EUR, úhradu DPH vo výške 572 383,26 € z obecných finanèných 
prostriedkov, VO, ktoré bude vykonávaś obchodná spoloènosś PREVAX, s. r. o., 
Trnava, za cenu 3 200 €. 
238-2018/Z - OZ schva¾uje použitie prostriedkov rezervného fondu na kapi-
tálové výdavky, konkrétne na: Traktor z dotácie MŽP - vlastné prostriedky 
13 360,00 €. Splátky úveru za KD 23 950,00 €, Splátky úveru na spevnené 
plochy 2 000,00 €, Úver na kanalizáciu - vlastné prostriedky 15 000,00 €,
spolu: 54 310,00 €.
239-2018/Z - OZ schva¾uje  rozpoètové opatrenie è. 4/2018: navýšené príjmy 
o 354 € Beh oslobodenia z r. 2017, navýšené bežné výdavky o 2 527 €, a to: 
poistné traktor, vleèka, drviè konárov, 5 kontajnerov - 1 973 €, oprava dúchadla 
ÈOV - 500 €, Beh oslobodenia 54 €. 
240-2018/Z - OZ berie na vedomie informáciu starostu obce o uskutoènení 
osláv SNP, ktoré sa budú konaś dòa 26. 8. 2018 o 17.00 hod. v priestoroch  
Klubu dôchodcov v Sklepárovci a uskutoènenie výstupu k dvojkrížu na Ostrom 
vrchu dòa 1. 9. 2018.
241-2018/Z - OZ berie na vedomie informáciu starostu obce o situácii ZŠ s MŠ 
v Kálnici.   Milan Borcovan, zástupca starostu

číslo 2 - október 2018 15KÁLNICKÉ ozveny

 V sobotu, 14. júna, bolo v kálnickom kultúrnom 
dome opäś rušno. V tento deò doò zavítalo 75 
chovate¾ov, milovníkov a obdivovate¾ov papagá-
jov zo Slovenska a Èeska na tradièný, v poradí už 
13. medzinárodný seminár chovate¾ov papagájov. 
Keïže chovate¾stvo nie je iba doménou mužov, 
zúèastnilo sa ho aj 12 úèastníèok nežného pohlavia. 
 Zvítania priate¾ov a známych boli, ako vždy, 
srdeèné. Veï mnohí sa stretli snáï aj po roku a pri-
lákali ich sem prednášky plné oèakávaní.
 Ku kálnickému semináru neodmyslite¾ne patrí 
hymnická pieseò „Kálnica“ v mojom podaní, ktorú, 
ako vieme, pre našu obec zložil náš rodák Pavel 
Pavlech, a ktorá si získala ve¾kú popularitu u pra-
videlných úèastníkov seminára. Samozrejmosśou 
otváracieho ceremoniálu bol úvodný príhovor, priví-
tanie prednášajúcich, úèastníkov a hostí a, pocho-
pite¾ne, prípitok.
 Po tomto zahájení prišiel rad na prednášky od 
odborníkov na jednotlivé témy:
 Papagáj chocholatý a jeho chov - ¼uboš 
Pavlech. Vo svojej prednáške som predstavil zau-
jímavý druh prevažne zeleného papagája s èiernou 
maskou, zlatožltým príuším, èervenou èiapoèkou 
zdobenou chocholom z dvoch èiernych pier s èer-
venými koncami, pochádzajúceho z ostrova Nová 
Kaledónia. Keïže tieto papagáje už 10 rokov cho-
vám a tretí rok pravidelne odchovávam, predstavil 
som úèastníkom problematiku chovu, stravovacie 
návyky a spôsob chovu. Tento druh je vo vo¾nej 
prírode vplyvom devastácie životného prostredia 
ohrozený a v chovoch vzácne chovaný, vyžadujúci 
si povolenie na chov.
 Filipíny, Palawan - vtáèí raj - Radek Nesvaèil 
(ÈR). Èeský ornitológ porozprával o svojich ces-

tách na Filipíny a ostrov Palawan, ktorý je mimo-
riadnou lokalitou výskytu vzácnych druhov vtákov. 
Vïaka tejto obrovskej rozmanitosti druhov je to aj 
miesto pytliakov a vyberaèov hniezd za úèelom 
nelegálneho obchodu. Predstavil nám viacero 
vzácnych a zaujímavých druhov papagájov a iných 
vtákov z tejto oblasti.
 Papagáje vo francúzskych ZOO - MVDr. Miloš 
Kelescsényi (SR). Známy slovenský veterinár sa 
s úèastníkmi seminára podelil o poznatky z návštev 
dvoch ZOO Francúzska. Porozprával o zaujímavo 
riešených voliérach vsadených v pieskovcových 
skalách a o druhoch papagájov, ktoré tam chovajú.
 Chov a odchov papagája hnedohlavého - Bc. 
¼ubomír Baniari (SR) nám predstavil málo chovaný 
africký druh papagája, ktorý sa mu podarilo odcho-
vaś. Zaujímavosśou je, že tieto vtáky nemali záujem 
hniezdiś v priestranných voliérach. Odchov sa mu 
podaril až v klietke s rozmermi 1x1x1m. Po odcho-
vaní mláïat, samozrejme, papagáje putujú do von-
kajších slneèných voliér. V prednáške odprezento-
val spôsob ich chovu, odchovu mláïat a kàmenie.
 Chov kakadu havraních bez vykurované-
ho zázemia - Vratko Javro (SR) odprezentoval 
chov týchto ve¾kých, prevažne èierno sfarbených 
papagájov s nieko¾kými èervenými chvostovými pe-
rami a hustým èiernym chocholom na hlave. Ten-
to druh je hojným obyvate¾om Austrálie, avšak vo 
voliérach európskych chovate¾ov je stále vzácnym 
chovancom. Prednášajúci vlastní dva páry a od 
staršieho z nich sa mu podarilo odchovaś jedno 
mláïa. Ich odchov je aj v súèasnosti mimoriadnym 
úspechom. Tieto papagáje chová v desaśmetro-
vých voliérach bez vykurovania, nako¾ko sa jedná 
o ve¾mi otužilý druh.

 Poruchy plodnosti a príèiny úhynu zárodkov 
poèas inkubácie - MVDr. Veronika Milerská (ÈR) 
- mladá èeská veterinárka, ktorú športový svet 
pozná ako majsterku sveta v plávaní z roku 2017 
v Budapešti. V Kálnici sa však predstavila ako vyni-
kajúca odborníèka na vtáèiu zdravovedu. Vysvetlila 
rozdiely medzi vrodenými a získanými poruchami 
plodnosti u papagájov, o ich príèinách, za väèšinu 
ktorých môže chovate¾, o nesúlade vtáèích partne-
rov, o nevhodnom spôsobe chovu atï. 
 Všetky prednášky boli na vysokej odbornej 
úrovni, doplòované bohatou obrazovou premieta-
nou prezentáciou. O záujme úèastníkov svedèila aj 
bohatá diskusia. 
 Nako¾ko sa jednalo o celodennú akciu, bolo pre 
úèastníkov pripravené drobné obèerstvenie (mine-
rálka, káva, zákusok), chutný obed (menu) a záve-
reèné obèerstvenie (klobásy, salámy, moravské 
koláèe). 
 Na záver som sa s prednášajúcimi a úèastníkmi 
rozlúèil slovami vïaky, priania tých najlepších cho-
vate¾ských úspechov a piesòou z „dielne“ Kamila 
Peteraja - Balada o po¾ných vtákoch.
 Naša ZO SZCH Kálnica má za sebou ïalšiu 
ve¾mi vydarenú akciu, èoho svedkom sú slova vïa-
ky a uznania úèastníkov seminára. Tu však patrí aj 
moje ve¾ké ÏAKUJEM èlenom našej poètom neve¾-
kej organizácie a ich rodinným príslušníkom, za ich 
obetavú prácu na príprave a priebehu seminára, za 
úroveò ktorého sa nemusíme hanbiś. Seminára ako 
nadnárodného podujatia, utužujúceho priate¾stvá 
a dobre vzśahy a za reprezentovanie našej maleb-
nej obce obklopenej pohorím Považského Inovca.

¼uboš Pavlech

V Kálnici sa opäś zišli slovenskí a èeskí chovatelia papagájov

OBECNÉ  ZASTUPITE¼STVO INFORMUJE



 TJ Zavažan od jesennej èasti informuje o svojej èinnosti obèanov Kálni-
ce krátkymi správami vyhlasovanými v miestnom rozhlase. K tomuto spôso-
bu prenosu informácií sme sa rozhodli z dôvodu všeobecne upadajúcemu 
záujmu o šport s cie¾om viac ho „zvidite¾niś“. Vypisovaś v Kálnických ozve-
nách, èo všetko telovýchovná jednota prevádza, sa ukázalo neefektívne. 
Akoko¾vek som sa snažil túto, zatia¾ ešte bohatú èinnosś, opisovaś v èlán-
koch, míòalo sa to úèinku. Èlánky o èinnosti TJ èíta necelých 15 % èita-
te¾ov a rozhlas si vypoèuje minimálne 4 x viac obèanov. Aj keï sám tomu 
moc neverím, že nás obíde súèasný trend odhlasovania zo súśaží, našou 
snahou je a musí byś sa tomuto vyhnúś. 
 Máme vytvorené pomerne dobré podmienky pre rôzne športové aktivi-
ty a chceme, aby si to uvedomili aj rodièia detí všetkých vekových kategórií 
a viedli ich k tomu, aby si našli cestu od poèítaèov na ihrisko na „Trna-
tých“... 
 Z mládežníckych futbalových družstiev sme, ako tak, dali dohromady 
žiacku prípravku, ktorá pomerne úspešne odohrala 6 turnajov. V tejto kate-
górii  6 - 11 rokov máme v obci ešte viac detí, ale je problém ich dostaś 
na ihrisko. Starší žiaci sú štyria na hosśovaní v Beckove, jeden v Koèov-
ciach a dvaja prestúpili do Nového Mesta nad Váhom. Dorastenci sú traja 
na hosśovaní v Novom Meste nad Váhom, ale, žia¾, nehrajú nikde, lebo aj 
Nové Mesto nad Váhom sa odhlásilo zo súśaže pre nedostatok hráèov. 
Muži, posilnení o troch hráèov z Koèoviec, ktoré sa tiež odhlásili zo súśaže, 
sú po 10. kole na prvom mieste 7. ligy JUH ObFZ Trenèín.
 Stolní tenisti zaèali svoje súśaže prvým kolom, keï Zavažan „A“  hrajú 
5. ligu a Zavažan „B“ 6. ligu. U stolných tenistov tiež by bolo vhodné rozšíriś 
káder mužstiev o ïalších záujemcov. 
 Turistický oddiel príležitostne samostatne organizuje rôzne akcie, 

o ktorých informuje na inom mieste. Telovýchovná jednota má v súèasnosti 
viac ako 170 èlenov. V poslednom období nám pribúdajú noví èlenovia 
oddielu Multifunkèného ihriska. Je potešujúce, že po futbalistoch je na 
druhom mieste využívané multifunkèné ihrisko volejbalistami, ktorí pred-
stihli nohejbalistov a tenistov.
 V neposlednom rade, v tejto krátkej informácii o èinnosti TJ, chcem 
poïakovaś všetkým poslancom obecného zastupite¾stva a starostovi Ing. 
Jánovi Krchnavému za aktívnu podporu športu za posledné štyri, resp. 
osem rokov. Bez pomoci a podpory obce by telovýchovná jednota nemoh-
la fungovaś, i keï má samostatnú právnu subjektivitu. Ideálne by bolo, keby 
nové obecné zastupite¾stvo i s osobou, ktorá bude sedieś v starostovskom 
kresle, si zobralo telovýchovu pod svoje riadenie ako Obecný športo-
vý klub. Odpadli by papierovaèky okolo finanènej dotácie, resp. kto má 
zabezpeèovaś opravy a údržbu 44 roèných obecných športových kabín, 
kde už všetko dochádza.
 Vzh¾adom k tomu, že rokom 2018 konèí aj funkèné obdobie výboru TJ 
Zavažan Kálnica a jednotlivých oddielov, je potrebná urèitá zmena - omla-
denie i na týchto postoch. Po 25 roènej èinnosti na poste predsedu TJ 
dávam tento post k dispozícii mladšiemu. Bolo by ideálne, keby niekto-
rý novozvolený poslanec obecného zastupite¾stva bol ochotný prevziaś aj 
zodpovednosś štatutára a predsedu telovýchovnej jednoty.
 Celkom na záver ïakujem športovcom, funkcionárom TJ Zavažan, 
fanúšikom, priaznivcom a sponzorom za aktívnu pomoc poèas celého 
funkèného obdobia rokov 2014 - 2018.  
 Do Nového roka 2019 všetkým prajem pevné zdravie, ve¾a šśastia a 
spokojnosś v rodinách.  

  Dušan Filip, predseda TJ Zavažan
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Ako ïalej v kálnickom športe?
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